

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိမိကိုယ်ကို ချစ်ရာရောက်

လူတိုင်းသည် မိမိကိုယ်ကို ချစ်ကြသည်သာဖြစ်၏။ ချစ်လည်း ချစ်အပ်၏။ ဤသို့ ချစ်အပ်ကြောင်းကို သိရှိသူသည် မိမိဘဝ နှစ်နာ ဆုံးရှုံးရမည့် မကောင်းမှုတို့ကို မပြုသင့်ကြချေ။ ထိုသို့ မပြုလုပ်မိစေ ရန် မမေ့မလျော့ဘဲ မြဲမြံသောသတိဖြင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် သင့်ကြ၏။ မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ်၍ မိမိကိုယ်ကိုချစ်ရာရောက် အောင် ကြိုးစားအားထုတ်ရာ၏။ **အတ္တဝါ(ဓမ္မပဒ - ၁၅၇)**

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၁၀ ရက်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၀၉၉)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များအား အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး ဦးညွန့်မောင်ရှိန် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ဝင်များအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ် (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာနိုင်ငံမဟာ ဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များအား အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး ဦးညွန့်မောင်ရှိန် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ဝင်များအား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧရာဝတီခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များအား အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး ဦးညွန့်မောင်ရှိန်က မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့်နိုင်ငံတကာလေ့လာရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၄ *

မောင်တောဒေသဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ကြံဖန်တီးထားသည့် သတင်းအမှားများ ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသဖြင့် သတိရှိကြရန်လိုအပ်ကြောင်း အယ်ဂျာဇီးယားရုပ်သံမှ ထုတ်လွှင့်



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ လုပ်ကြံဖန်တီးထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံအမှားများဖြင့် သတင်းအမှား ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိသဖြင့် သတိရှိကြရန် လိုအပ်ကြောင်း အယ်ဂျာဇီးယားရုပ်သံမှ ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။
ထိုသို့ ထုတ်လွှင့်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးသတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီက ယနေ့ရက်စွဲဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် အယ်ဂျာဇီးယားရုပ်သံဖြင့်သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းအစီအစဉ်တွင် အစီအစဉ် တင်ဆက်သူ Leah Harding က ထိုသို့ ထုတ်လွှင့်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။
အစီအစဉ်တင်ဆက်သူ Leah Harding က ဓာတ်ပုံဖြင့် ဖော်ပြထားသော ၎င်းဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်မှာ လူမှုကွန်ရက်တွင် လူအများစိတ်ဝင်စားမှု ရရှိနေကြောင်း၊ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ထိုသို့ လူအများစိတ်ဝင်စားမှုသည် သတင်းအမှားအတော်များများကို ပျံ့နှံ့စေနိုင်သည်ကို သတိထားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ AJNews Grid အစီအစဉ်သို့ အလွန်တရာပင် စိတ်ရှုပ်ဖွယ်ရာ ကောင်းသည့် ဓာတ်ပုံအတော်များများ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

ရွှေပြည်နန်း အမွေရရှိစေရန်

“ မွဲခြောက်နေလောင် မရူပေါင် ... ရှင်မောင် အမြဲသုံး အလှဆုံး ”

ကျွန်မက ဘိုကလေးပညာရေးကောလိပ်၊ လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်းမှ ဆရာမတစ်ယောက်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မနေ့စဉ်ကျောင်းသို့ သွားတဲ့အခါ နေ့ကအရမ်းပူပြီး ကျောင်းအချိန်မီအောင်သွားရတဲ့အတွက် ထီးဆောင်းဖိုကို မေ့မေ့နေပါတယ်။ နေလောင်အက်ကြောင့် ကျွန်မ ဖျက်နာမှာ နေလောင်ကွက်နဲ့ မွဲခြောက်တွေထွက်လာပါတယ်။ နေလောင်ခံ Cream တွေတယ်လောက်သုံးသုံး ဖျက်နာမှာ သနပ်ခါးမတင်ပါဘူး။ အထိတွေ့ပြန်လာပြီး ကိုယ့်ကိုကိုယ်လည်း ယုံကြည်မှုမရှိသလို ခံစားရပါတယ်။ ကျွန်မ မေမေက ရွှေပြည်နန်းရှင်မတောင်သနပ်ခါး သုံးလေး ဝယ်လာလို့လိမ်းကြည့်လိုက်တော့ ရနံ့လေးက သင်းပြီး စိတ်ရောကိုယ်ပါ လန်းဆန်းသွားပါတယ်။ ကြာကြာသုံးစွဲကြည့်လိုက်တော့ ဖျက်နာမှာ နေလောင်ကွက်တွေနဲ့ မွဲခြောက်တွေမရှိတော့ဘဲ ဖြူပြီးမွှေးလာကာ အဆီမပြန်တော့ဘဲ သနပ်ခါးလည်းတင်လာတာကြောင့် ကိုယ့်ကိုကိုယ်လည်း ယုံကြည်မှုရှိလာခဲ့ပါတယ်။ ရွှေပြည်နန်းကုမ္ပဏီကို ကျေးဇူးအများကြီးတင်ရှိပါတယ်။

ဒေါ်တင်စန္ဒာဝင်း (မူလတန်းပြ)၊ လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်း၊ ဘိုကလေးမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။

ထပ်ဆင့်ထောက်ခံအပ်ပါသည်
ဒေါ်တင်မြင့်(အလယ်တန်းပြ)၊ အမှတ်(၃)၊ စိန်ပန်းလမ်း (၄)ရပ်ကွက်၊ ဘိုကလေးမြို့။

(ရွှေပြည်နန်း သနပ်ခါးသုံးစွဲခြင်းကြောင့် ရရှိသော အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုယ်တိုင်ကြံတွေးရသော ဖြစ်ရပ်များကို အခြေခံပြီး (စာမျက်နှာ ကန့်သတ်ချက်မရှိ) နေရပ်လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ဆက်သွယ်ရန်ရန်နံပါတ်တို့ဖြင့် (အမှတ် - ၅၃၁ (B)) မိုးကုတ်လမ်းသွယ်၊ စက်မှုရန် (၁)၊ တောင်ငူမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့) သို့ လိပ်စာဖြင့် သေးမလှိုင်ပို့ခြင်း လေးစားစွာဖြင့် စိတ်ဝင်အပ်ပါသည်။

မြန်မာ့အလင်း

အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်နှင့် အနာဂတ်

အတိတ်သည် ပစ္စုပ္ပန်၏ မြစ်ဖျားခံရာဖြစ်သကဲ့သို့ ပစ္စုပ္ပန်သည်လည်း အနာဂတ်ကို ပုံကြမ်းလောင်းပေးပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ တိုင်းပြည်အရေးကို ဆောင်ရွက်လိုသော ပုဂ္ဂိုလ်တိုင်းသည် တိုင်းပြည်၏ အတိတ်သမိုင်းကို လေ့လာသုံးသပ်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ပစ္စုပ္ပန်ကိုလည်း မျက်မြင်မပြတ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ဤကဲ့သို့ အတိတ်သမိုင်းကို လေ့လာ၊ ပစ္စုပ္ပန်ကို မျက်မြင် မပြတ်မှသာ တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကို တွေးဆပုံဖော်နိုင်မည်ဖြစ်ပါ သည်။ နယ်ချဲ့ပြုတ်သု၏ ကျွန်ဘဝသို့ မြန်မာနိုင်ငံကျရောက်ခဲ့ခြင်း သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် နယ်ချဲ့ပြုတ်သုတို့၏ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက မနှိုင်းသာအောင် ခေတ်နောက်ကျကျရစ် ခဲ့သောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုရာ၌ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုနှင့် စစ်လက်နက် နည်းပညာအပါအဝင် ခေတ်မီနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ အကျုံးဝင်ပတ်သက်ပါဝင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ အဆိုပါ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှစ်ရပ် အားနည်းခြင်းသည် အချုပ်အခြာ အာဏာဆုံးရှုံးခဲ့ခြင်း၏ ရည်ညွှန်းကိန်းနှစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။

ပစ္စုပ္ပန်ကာလ တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရာ၌လည်း အဆိုပါရည်ညွှန်းကိန်းနှစ်ရပ်သည် အခရာ နေရာမှ ပါဝင်လျက်ပင် ရှိပါသည်။ တိုင်းပြည်၏ ဓနုဥစ္စာတို့ကို ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် မစွမ်းဆောင်နိုင်ပါက တိုင်းပြည်၏ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအပါအဝင် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို ဖန်တီးပုံဖော် နိုင်မည်မဟုတ်သည်မှာ ပေါ်လွင်ထင်ရှားပါသည်။ မျက်မှောက်ကာလ၌ စစ်လက်နက်နည်းပညာအပါအဝင် နည်းပညာရပ်နယ်ပယ်အသီးသီး တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဖြစ်၍ ဤဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို အမိလိုက်နိုင်ရန်မှာ တိုင်းပြည်၏ ဓနုဥစ္စာ တို့ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကာကွယ်နိုင်စွမ်းကို လေ့လာသုံးသပ် ပါက တိုင်းပြည်စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ခေတ်မီနည်းပညာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုတို့ကိုပါ လေ့လာသုံးသပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

အထက်၌ တင်ပြထားသော ရည်ညွှန်းကိန်းနှစ်ရပ်သည် တိုင်းပြည် ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရာတွင် ရုပ်ဝတ္ထုထောင့် မှ သုံးသပ်ထားသော ရည်ညွှန်းကိန်းနှစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ကာကွယ်ရာ၌ ရုပ်ဝတ္ထုသက်သက် စွမ်းဆောင်၍ မရသည်မှာ အထူးထုတ်ဖော်တင်ပြစရာမလိုသော ကိစ္စရပ် ဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့ ဆိုသည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း ကာကွယ်ရေးစွမ်းရည်ကို ပြေးမြင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ ကာကွယ်ရေးအတွက် ကာကွယ်ရေးစွမ်းရည်သည် အရေးကြီးသည်မှာ မှန်သကဲ့သို့ ရုတ်တရက် ချက်ချင်းအတွေးအခေါ်ပေါ်လာလေ့မရှိသော ကိစ္စရပ်ကိုလည်း ထောက်ပြလိုပါသည်။ ဤသည်မှာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးက နိုင်ငံရေးအရ ညီညွတ်မှုရှိခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထုကြား နိုင်ငံရေးအရ ညီညွတ်မှုရှိပြီးမရှိကြောင်း တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရပါသည်။ အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်၌ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ လူထုတစ်ရပ်လုံး နိုင်ငံရေးအရ ညီညွတ်ခဲ့သောကြောင့် ဆုံးရှုံးခဲ့သော တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ထူထောင်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသော ပစ္စုပ္ပန်ကာလသည် တိုင်းရင်း သားပြည်သူလူထုကြား နိုင်ငံရေးညီညွတ်မှုရှိရန် အထူးတလည် လိုအပ် နေသောကာလဖြစ်၍ သက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးက ဤနိုင်ငံရေးညီညွတ်မှုရှိရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြပါရန် လေးစားစွာ တိုက်တွန်းတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

2017 NOBEL-MYANMAR LITERARY FESTIVAL [Creative Literature] နိုဘယ်လ်-မြန်မာ စာပေပွဲတော် ၂၀၁၇၊ ရသစာပေ ၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီ ၂၂၊ ၂၃၊ ၂၄ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၊ မြို့မကျောင်းလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့။

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ဆက်လက်တည်ရှိ နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ မှာ ယနေ့မြန်မာစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်များအရ ကပ္ပလီ ပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် အရှေ့တောင်ပိုင်းတို့ တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေ သည်။ အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း သည် နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း ပိုမို အားကောင်းလာကာ မုန်တိုင်းငယ် (Depression) အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိ နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းနှင့် အနောက်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် အများ အားဖြင့် သာယာနေပြီး ကပ္ပလီ ပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျွန်းတစ်လားပင်လယ် အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေသည်။ (မိုး/လေ)

Yangon Books Street စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရန်ကုန်စာအုပ်လမ်း ဆိုင်ခန်းများ အစမ်းဖွင့်ကြပြီ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် သိမ်ဖြူ လမ်း၌ ဇန်နဝါရီ ၇ ရက် (စနေနေ့)နှင့် ၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တို့တွင် Yangon Books Street စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရန်ကုန် စာအုပ်လမ်းဈေးတန်း၌ ဖွင့်လှစ် ရောင်းချမည့် ပုဂ္ဂလိက စာအုပ်ဆိုင် များသည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းမှ စတင်ကာ ဆိုင်ခန်းများ ခင်းကျင်းကာ အစမ်းဖွင့်ကြ ပြီဖြစ်သည်။ အစမ်းဖွင့်လှစ်ကြသည့် ဆိုင်ခန်း အများစုမှာ သိမ်ဖြူလမ်း (အနော်ရထာ လမ်းနှင့် မဟာဝန္တလမ်းကြား) ရှိ ဝန်ကြီး များရုံးမျက်နှာစာ မြောက်ဘက်ခြမ်း ဆိုင်ခန်းအမှတ် ၁ မှ ၄၄ ထိ နှင့် ဝန်ကြီး များရုံးတောင်ဘက်ခြမ်းရှိ ဆိုင်ခန်းအမှတ် ၄၅ မှ ၈၉ ထိ ဆိုင်ခန်းအချို့တို့ ဖြစ်ကြ သည်။ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရန်ကုန် စာအုပ်လမ်း စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတွင် စာအုပ်ဆိုင်ခန်း များ တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် သိမ်ဖြူလမ်း ပတိုပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်းမျက်နှာစာ၌ ဆိုင်ခန်း အမှတ် ၉၀ မှ ၂၃ ထိ ဆိုင်ခန်းနေရာများ ရေးဆွဲသတ်မှတ်ထားသည်ကို တွေ့ရ သည်။ အဆိုပါ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရန်ကုန် စာအုပ်လမ်း စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှု ဖြင့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရန်ကုန် စာအုပ်လမ်း စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလအထိ အပတ်စဉ် စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း သုတ၊ ရသစာအုပ် စာပေဘာသာရပ်မျိုးစုံ (အသစ်၊ အဟောင်း)ကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချသွားမည်ဖြစ် ရာ စာအုပ်စာပေ ချစ်မြတ်နိုးသူတိုင်း မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ လာရောက် လေ့လာဝယ်ယူ အားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ စာအုပ်စာပေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူများ စာပေအသိပညာ ထွန်းကား ပြန့်ပွားတိုးတက်စေရေးနှင့် လူကြီး၊ လူရွယ်၊ ကလေးငယ်များအစ အရွယ် သုံးပါးစလုံး စာဖတ်ရိုက်မြင်မားကာ စာပေ

အသိပညာဖြင့် ဘဝအောင်မြင်မှုလမ်းတွင် အသုံးပြု အသုံးတတ်နိုင်ရေးကို ရည်ရွယ် ကာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း နေပြည်တော် ၌ ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ရန်ကုန်မြို့၌ နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် သမိုင်း ဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲများကို စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်နှင့် အတူ ကျင်းပခဲ့သည်မှာ အထူးအောင်မြင် မှုရခဲ့သည်။ ထိုနည်းတူ ယခု ရန်ကုန်မြို့၊ သိမ်ဖြူ လမ်း၌ကျင်းပမည့် စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရန်ကုန် စာအုပ်လမ်း ဈေးရောင်းပွဲ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် မြို့မကျောင်းလမ်း အမျိုးသား ဇာတ်ရုံ၌ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်မှ ၂၄ ရက် အထိကျင်းပမည့် နိုဘယ်လ်-မြန်မာစာပေ ပွဲတော်နှင့် မန္တလေးမြို့၊ သတင်းအချက် အလက်နှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပ မည့် ကလေးစာပေပွဲတော်တို့သို့ စာပေ ချစ်မြတ်နိုးသူများ တစ်ခဲနက် လာရောက် အားပေးကြမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ကိုချစ်

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၆-၁-၂၀၁၇ ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။

ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိ)				နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘာဏ်)		
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၄၇၅၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၅၀ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၉၇၆၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၄၂၉ . ၄
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၄၇၅၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၄၄ . ၂၉
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်				ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၇ . ၈၃
ဒီဇယ်		၆၉၀/၇၀၅	ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီ	၁၉ . ၉၂
အောက်တိုန်း	၉၂	၇၀၀/၇၁၀	ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၃၀၁ . ၇၈
အောက်တိုန်း	၉၅	၇၄၀/၇၅၅	ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၁၉၅ . ၉၄
ပရီမီယံဒီဇယ်		၇၁၀/၇၂၅	ကျပ်			

မြန်မာ့အလင်း ၁၂၇၇ ၃ နှစ်က စည်ထောင်သည်။ Myanmar Alinn Daily

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
စာတည်းများ - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သက်မွန်ဦး၊ ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်
သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း mmalin.npt@gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS
နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁- ၅၅၉၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၆။



* ရှေ့မှ

ပေးအပ်လှူဒါန်း

ထိုနောက် အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး ဦးညွန့်မောင်ရှိန်နှင့် အငြိမ်းစားညွှန်ကြားရေး များချုပ် ဦးအေးလွင်တို့က ကိုယ်ပိုင်စုဆောင်းထားသည့် မြန်မာ့နိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေး ဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

တက်ရောက်

ယင်းတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးကျော်ဇေယျာ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

မှတ်တမ်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး ဦးညွန့်မောင်ရှိန်နှင့် အငြိမ်းစားညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးလွင်တို့က ကိုယ်ပိုင် စုဆောင်းထားသည့် မြန်မာ့နိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ မှတ်တမ်းများ ပေးအပ် လှူဒါန်းစဉ်

(သတင်းစဉ်)

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

၆-၁-၂၀၁၇

- ဟားခါးမြို့ ၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- ပူတာအိုမြို့ ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- တီးတိန်မြို့ ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

- တောင်ငူမြို့ ၀ ဒသမ ၉၁ လက်မ
- ကျောက်ဆည်မြို့ ၀ ဒသမ ၆၇ လက်မ

နှစ်နိုင်ငံအကြား ကောင်းမွန်သော ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
တာဝန်ပေးဆွဲပြီးနောက် ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Alex G. Chua အား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က ယနေ့မနက် ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး မြန်မာ့ဖိလစ်ပိုင်နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်များသွားလာရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ကောင်းမွန်သော ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

အလားတူ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် National Democratic Institute (NDI) ၏ အာရှဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Peter M. Manikas အား လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး NDI ၏ လွှတ်တော်လုပ်ငန်းများ ခိုင်မာအားကောင်းလာစေရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ၊ လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အကူအညီပေးမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Alex G. Chua အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်

(သတင်းစဉ်)

* ရှေ့မှ

မိမိတို့ အစီအစဉ်အဖွဲ့သားများအနေဖြင့် ယင်းဓာတ်ပုံများ၏ မူလဓာတ်မြစ်ကို အတည်ပြုနိုင်ရန် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ မိမိတင်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း လွန်ခဲ့သောငါးနှစ်ခန့်က နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သောဓာတ်ပုံများကို ရခိုင်ပြည်နယ်က လူမဆန်သောလုပ်ရပ်များအဖြစ် စွပ်စွဲပြောဆိုမှုများ ဖြစ်နေကြောင်း၊ ထိုသို့သတင်းမှားများ အများအပြား မြင်တွေ့နေရသည့်

အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ သတင်းများဟု လူသိများစေရန် Hashtag တွဲမည်ဆိုပါက အထူးသတိထားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

၎င်းတို့သည် အစီအစဉ်ထုတ်လုပ်သူအား တွေ့ဆုံပြီး ဤကဲ့သို့ လုပ်ကြံဖန်တီးထားသော မှားယွင်းသည့် ဓာတ်ပုံအချို့ရှိနေကြောင်း တင်ပြခဲ့ကြောင်း၊ အစီအစဉ် ထုတ်လုပ်သူက ထိုသို့ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်သော သတင်းများကို ပေးပို့နေသူ တစ်ဦးရှိကြောင်း၊ ၎င်းမှာ သူ့ကိုယ်သူ လူမျိုးတစ်မျိုး (မြန်မာနိုင်ငံတွင် တရားမဝင်သော လူမျိုးအမည်) ဟု ပြောကြားခဲ့ပြီး၊ ၎င်း၏ အမည်မှာ Ro Nay San Lwin ရှိနေဆန်းလွင်ဟု ခေါ်ကြောင်း၊ ယင်းမတိုင်မီ Human Rights Watch အဖွဲ့က အဆောက်အအုံများ မီးလောင်ထားသော ဂြိုဟ်တုဓာတ်ပုံများ ထုတ်ပြန်ပြီးနောက် ဤ(မဟုတ်မမှန်) ဓာတ်ပုံများကို တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

အယ်ဂျာစီးယားရုပ်မြင်သံကြားသတင်းဌာန၏ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် Tweeter In Chief #Rohingya Fake News on AJNews Grid အစီအစဉ်တွင် အစီအစဉ်တင်ဆက်သူ Leah Harding ၏ ပြောကြားချက်ကို Leah Harding ယူကျူ စာမျက်နှာတွင် ကြည့်ရှုနိုင်သည်။ ယင်းသတင်းကြည့်ရှုရန် အင်တာနက်လိပ်စာမှာ <https://www.youtube.com/watch?v=EBhXhOsbMJc> ဖြစ်သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းမှားများ ဖြန့်ချိလျက်ရှိသော Ro Nay San Lwin သည် ကာကွယ်ဆေး အဓမ္မထိုးနှံရာမှ ကလေးငယ်တစ်ဦး သေဆုံးရသည်ဟု မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံဖန်တီးထားသော သတင်းကို စတင်ဖြန့်ချိခဲ့သူလည်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသတွင် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရပြီးနောက် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံဖန်တီးထားသည့် သတင်းမှားကို ဖြန့်ချိလျက်ရှိရာ ထိုသတင်းမှားများကြောင့် နိုင်ငံတကာမှ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အထင်အမြင်လွှဲယားမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ သတင်းမှားများကို ဦးဆောင်ဖြန့်ချိနေသူများမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ပြင်ပတွင် နေထိုင်နေကြသူများဖြစ်ပြီး လူမျိုးအမည်တစ်ခုကို အကြောင်းပြု၍ အကျိုးဆောင်သူများအဖြစ် အလှူရှင်နိုင်ငံများ၊ အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင် လူပုဂ္ဂိုလ်များထံမှ ငွေကြေးနှင့်ထောက်ပံ့ကူညီမှုများစွာ ရရှိလျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်ပရောက်ရှိနေကြသူများဖြစ်၍ ထောက်ပံ့ကူညီမှုများ အသုံးပြုကာ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်၊ ပဋိပက္ခများ ငြိမ်သက်သွားပါကလည်း ပြန်လည် ဖြစ်ပွားလာစေရန် သွေးထိုးပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြပါရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သည် National Democratic Institute (NDI) ၏ အာရှဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Peter M. Manikas နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

အလားတူ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌသည် တာဝန်ပေးအပ်၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင် သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Alex G. Chua အား လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးမြှင့်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သည် National Democratic Institute (NDI) ၏ အာရှဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Peter M. Manikas အား လက်ခံတွေ့ဆုံ (သတင်းစဉ်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် NDI ၏ အာရှဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ လွှတ်တော်မှူးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့

ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်သည် National Democratic Institute (NDI) ၏ အာရှဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr.Peter M. Manikas နှင့် အဖွဲ့အား

ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် NDI အနေဖြင့် လွှတ်တော်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေး၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နှင့် NDI အကြား လက်မှတ်ရေးထိုးမည့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ JCC ဖွဲ့စည်းထားရှိမှု အခြေအနေ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ JCC နှင့် NDI ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေး ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးအေးနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်အား အိဂျစ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိဂျစ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Khaled Mohamed Abdelrahman Abdelsalam က ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ အရေးကိစ္စဆောင်ရွက်နေမှု (၂၀)ရာစုပင်လုံညီလာခံ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေ၊ ထိလွယ်ရှလွယ်သော ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စများကို ညင်သာစွာကိုင်တွယ်နိုင်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ်တည်ငြိမ်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ စစ်သံမှူး Senior Colonel Xiong Shaowei ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ယနေ့မနက် ၁၀ နာရီတွင် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ အဆင့်မြင့် စစ်ဘက်နည်းပညာ အကူအညီပေးရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ်တည်ငြိမ်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် မြင့်နွယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများသို့ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေ ကျပ်သန်း ၅၁၅၀၀၀ နှင့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၄၁၉ သန်း ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်းများသို့ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေ ကျပ်သန်း ၅၁၅၀၀၀ နှင့် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၄၁၉ သန်းပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၌ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ ပဟိုသမဝါယမအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များမှ သမဝါယမအသင်းစုချုပ် ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ထုတ်ချေးပေးခဲ့သော အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေများအား ပျက်ကွက်

သူမရှိ ရာနှုန်းပြည့်ပြန်လည်ပေးဆပ်ကြသည့်အတွက် သမဝါယမအသင်းသား တောင်သူဦးကြီးများ၊ သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် အသင်းအဆင့်ဆင့်မှ တာဝန်ရှိသူများ အားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အပြေအကျေးပေးဆပ်ကြသည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အသင်းသားများထံသို့ စိုက်ပျိုးရေးအချိန်မီ လက်ဝယ်အရောက် မြန်နိုင်သည်ထက်မြန်အောင် ပြန်လည်ထုတ်ချေးပေးရန်လိုကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနမှ ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ဝိုင်းကြီးချုပ်အဖွဲ့ကလိုက်နာရမည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ၊ ညွှန်ကြားချက်များကို တိတိကျကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။

သမဝါယမအသင်းနှင့် အသင်းသားများပိုင်ဆိုင်သည့် လယ်ယာမြေများအား စနစ်တကျ အဆင့်မြင့်စက်မှုလယ်ယာမြေများအဖြစ် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီဖော်ထုတ်ရာတွင် ပွင့်လင်းရာသီ

အတွက် ရည်မှန်းထားသည့် လယ်ဧကများရရှိစေရေး အပြည့်အဝအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ ဖြစ်သော စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့ကလည်း အချိတ်အဆက်မိမိဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုအပ်ကြောင်း။

တောင်သူများ အဓိကရင်ဆိုင်နေကြရသည့် သီးနှံများ ဈေးကွက်အမှန်ရရှိစေရေးအတွက် ထွက်ရှိလာသော သီးနှံများအား သမဝါယမအသင်းများက ငွေကြေးစိုက်ထုတ်ကူညီပေးသည့်ပုံစံမျိုးဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးကာ ဈေးကွက်အမှန်ရရှိချိန်တွင် ရောင်းချပြီး သမဝါယမသို့ပြန်လည်ပေးဆပ်သည့် စနစ်မျိုးကဲ့သို့သော လမ်းကြောင်းများ ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်းသားများအား ထုတ်ချေးပေးရန် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ သမဝါယမအသင်းစုချုပ် ဥက္ကဋ္ဌများသို့ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေ ကျပ်သန်း ၅၁၅၀၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်တို့က လည်းကောင်း၊ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၁၄၁၉ သန်းကို ပဟိုသမဝါယမအသင်းဥက္ကဋ္ဌကလည်းကောင်း ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်

တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင် သံအမတ်ကြီးအား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Alex G. Chua အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် အာဆီယံအသိုင်းအဝိုင်း ပိုမိုခိုင်မာရေး၊ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ် အကြား နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်



အာရှတစ်ခွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပသည့် ဂျပန်ရုပ်ရှင်ပွဲတော် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးအကြိမ် ပြသမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆

Japan Image Council (JAPIC) သည် Agency of Cultural Affairs ဂျပန်သံရုံးနှင့် ပူးပေါင်း၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိသော (၁၃) ကြိမ်မြောက် ဂျပန်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါပွဲတော်ကို နေပြည်တော်ရုပ်ရှင်ရုံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး တက်သစ်စရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးသူများနှင့် နာမည်ကျော် ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးသူများက ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းတိုများ၊ ဇာတ်လမ်းရှည်များ၊ ကာတွန်းရုပ်ရှင်များ ပြသသွားမည် ဖြစ်သည်။

ယခုကျင်းပသော (၁၃) ကြိမ်မြောက်အစီအစဉ်အား မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင်ပွဲတော်များကို ကိုရီးယား၊ ဗီယက်နမ်၊ တူရကီ၊ စင်ကာပူ၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

“ဒီနှစ်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကျင်းပတော့မှာဖြစ်တဲ့အတွက် အလွန်ပိုဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အကူအညီပေးမည့် အစီအစဉ်များလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် လူငယ်များအကြား အမြင်ဖလှယ်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မြန်မာ့ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လည်း မျှော်လင့်ထားသည်။

အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ပွဲတော်တွင် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ ပြသရုံသာမက ရုပ်ရှင်ပွဲတော်တက်ရောက်လာသည့် ဒါရိုက်တာများ၏ ဟောပြောမှုများ၊ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အမေးအဖြေကဏ္ဍများအပါအဝင် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အကူအညီပေးမည့် အစီအစဉ်များလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် လူငယ်များအကြား အမြင်ဖလှယ်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မြန်မာ့ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လည်း မျှော်လင့်ထားသည်။ “ဒီရုပ်ရှင်ပွဲတော်မှာ ဂျပန်ရုပ်ရှင်ကားအမျိုးမျိုးကို ပြသသွားမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ပရိသတ်တွေအနေနဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေကို ပိုမိုထိတွေ့သိမြင်လာမှာ ခင်ရတနာ

ဖြစ်တဲ့အတွက် အလွန်အရေးပါတဲ့ အခွင့်အရေးတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီရည်မှန်းချက်ကို ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့နဲ့ မြန်မာပရိသတ်တွေ ပိုစိတ်ဝင်စားလာအောင်ပြသမယ့် ရုပ်ရှင်ကားတွေအားလုံးမှာ မြန်မာစာတန်းထိုးထားပါတယ်” ဟု JAPIC ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Katsue Tomiyama က ပြောပြသည်။

ယခုအစီအစဉ်တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်က ထွက်ရှိခဲ့သည့် Hitoshi Ohne ရေးသားရိုက်ကူးထားသော ဆရာရ Live-Action ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား Bakumen ဖြင့် ပြသဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ရုပ်ရှင်ပွဲတော်တွင် ဆန်းသစ်သော လူကြိုက်အများဆုံး ဂျပန် သည်းထိတ်ရင်ဖို၊ ရိုမန်တစ်၊ လူငယ်ဒရမ်မာ၊ အက်ရှင်ဇာတ်ကားတို့နှင့် အန်နီမေးရှင်းအမျိုးအစား ဇာတ်ကားများကို ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၀၄ ခုနှစ်အတွင်း ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကိုရီးယားနိုင်ငံရှိ ဂျပန်မီဒီယာများ၏ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်မှုများကို (၄) ကြိမ်မြောက် ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၏ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် Agency for Cultural Affairs - Japan သည် “Korean Independent Cinema 2004” အခမ်းအနားကို ၂၀၀၄ ခုနှစ်က တိုကျိုမြို့၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး နောက်နှစ်တွင် ဂျပန်-ကိုရီးယား နှစ် ၄၀ ပြည့် နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေး “Japan-Korea friendship year 2005” အတွက် “Japanese Cinema-Love and Youth ၁၉၆၅-၁၉၉၈” ကျင်းပခဲ့သည်။

ယင်းသည် စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး၏ မူရင်းအစီအစဉ်ဖြစ်ပြီး ထိုအချိန်မှစတင်၍ ကိုရီးယား၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ တူရကီ၊ ဗီယက်နမ်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံများ အပါအဝင် နိုင်ငံများစွာ၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ တစ်နှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံတည်း၌သာ ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ်က ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဘူဆန်မြို့၌ လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၃ နှင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟနွိုင်းမြို့၌လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်က အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျကာတာမြို့တို့၌လည်းကောင်း ကျင်းပခဲ့သည်။

ရဲတပ်သားသစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၉၁ / ၂၀၁၆) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ပြည် ဇန်နဝါရီ ၆

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမှတ်(၂) ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခဲ့သည့် ရဲတပ်သားသစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၉၁ / ၂၀၁၆) သူရတပ်ခွဲ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီက အဆိုပါလေ့ကျင့်ရေးကျောင်း စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီးမျိုးမင်းထိုက် တက်ရောက်၍ သင်တန်းဆင်း အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး သင်တန်းထူးချွန်ဆုရရှိသူများအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

အဆိုပါသင်တန်းသို့ သင်တန်းသား ၂၁၈ ဦး တက်ရောက်အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် သင်တန်းဆင်းပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအရာရှိကြီးများ၊ သင်တန်းနည်းပြများ၊ သင်တန်းသားများ၊ မိဘဆွေမျိုးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင်မြန်/ဆက်)



Training of Trainers Program ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆

ပညာရေးကဏ္ဍအဆင့်မြှင့်တင်ရန် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရွှေတောင်လုပ်ငန်းစုတို့ပူးပေါင်း၍ Training of Trainers Program ဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်ကြို့ကုန်းအရှေ့ရပ်ကွက်နည်းပညာ တက္ကသိုလ်ရှိ Human Resources Development Centre (HRD Centre, YTU) ၌ ကျင်းပသည်။ (ဝဲပုံ)

ဖွင့်ပွဲတွင်ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးဝင်းမော်ထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ရွှေတောင်လုပ်ငန်းစုဥက္ကဋ္ဌ ဦးအိုက်ထွန်းက Training of Trainers Program နှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံ ယေးလ်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခဒေါက်တာဒေါ်ဝင်းဝင်းကြည်နှင့်တာဝန်ရှိသူများက အင်္ဂလိပ်စာသင်ကြားရေးဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။ အဆိုပါ Training of Trainers Program ကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်အထိ အမေရိကန်နိုင်ငံမှ အင်္ဂလိပ်စာသင်ကြားရေးဆိုင်ရာ အထူးပြုပါမောက္ခကြီးတို့က Methodology of the teaching of English Course ကို သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များမှ ဆရာ ဆရာမဦးစေ ၁၅၀ တက်ရောက်သင်ယူလေ့လာကြမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်သို့ တက်ရောက်ခွင့်ရသည့် ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် အတွေ့အကြုံကောင်းများအသိပညာနှင့်သင်ကြားမှုနည်းစနစ်များကို လေ့လာသင်ယူပြီး နိုင်ငံတကာဘာသာစကားတစ်ခုဖြစ်သည့် အင်္ဂလိပ်စာကို တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ပိုမိုထိရောက်စွာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်ရည်ရွယ်ကြောင်းသိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

လှိုင်းအသင့် အတင့်ရှိမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ မုတ္တမကွေ့ ၊ မွန်-တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့၌ တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်၌ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/လေ)

ပြည်တွင်းသတင်း

AA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့၏ စေခိုင်းချက်အရ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်အတွင်း အဝေးထိန်းစနစ်ဖြင့် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှုဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူသုံးဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် ယိုးတရက်ကျေးရွာ ရန်ကုန်စစ်တွေ သွား ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၆၀) အနီးနှင့် မင်းပြားမြို့ မေလွမ်းရွာ၏ မြောက်ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာ၌ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်က တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် ခရီးသွားပြည်သူများကို ထိခိုက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ AA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့က အဝေးထိန်းစနစ်ဖြင့် ဒေသန္တရမိုင်း ထောင် ဖောက်ခွဲမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ မိုင်းဖောက်ခွဲမှုဖြစ်စဉ်များ တွင် ပါဝင်သူများကို ဖမ်းဆီးရမိရေး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့များက နယ်မြေရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်က ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် ယိုးတရက် ကျေးရွာနေ သံထည်ပစ္စည်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သည့် မသင်္ကာဇွယ် အမျိုး သား ၁၅ ဦးကို သက်ဆိုင်ရာက ခေါ်ယူ စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက် (၁) ဦးစောလှ၏ သားများဖြစ်သော နိုင်နိုင်နှင့် အောင်အောင်၊ (၂) ဦးကျော်သန်းမောင် ၏ သား ယဉ်မောင်တို့ သုံးဦးမှာ မိုင်းဖောက်ခွဲမှုဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင် ပတ်သက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်ရရှိ ခဲ့သည်။ (အပေါ်ယာပုံ)



စစ်ကြောချက်အရ နိုင်နိုင်က မိုင်း ထောင်ဖောက်ခွဲသည့် AA လက်နက် ကိုင်အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ပုဏ္ဏားကျွန်း မြို့နယ် ရန်ကုန်စစ်တွေသွားကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၆၀)အနီး၌ မိုင်းထောင် ဖောက်ခွဲမှုတွင် အဓိကစီစဉ်ဆောင်ရွက် မှာ အဝေးထိန်းစနစ် ဒေသန္တရမိုင်းများကို ကူညီပြုလုပ်ပေးခဲ့သူများ ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်ရရှိခဲ့သည်။ ဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးရမိသူများကို တရားဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်

နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှု ဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သည့် AA လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များကို ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့များဖြင့် နယ်မြေရှင်းလင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ AA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များသည် ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့မြောက်ပိုင်း လောက်ကိုင်ဒေသနှင့် မိုးကုန်းဒေသ တိုက်ပွဲဖြစ်စဉ်များတွင် KIA လက်နက်

ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းကာ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများကို အကြောင်းမဲ့သတ်ဖြတ် ခြင်း၊ ယာဉ်နှင့် လမ်းတံတားများကို မီးရှို့၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်း စသည့်လုပ်ရပ် များ လုပ်ဆောင်ခဲ့သူများဖြစ်ပြီး ယခု အခါ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ အများ ပြည်သူ ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်မှု ဖြစ်စေရန်၊ နယ်မြေဒေသ မတည်မငြိမ်ဖြစ်စေရန် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ တိုးမြှင့်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်စခန်းအား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့မြောက်ဒေသ မူဆယ်မြို့နယ်အတွင်း တပ်မတော်စစ်ကြောင်း နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မိုးပေါ်စခန်းသို့ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်၌ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အင်အား ၃၀ ခန့်က စခန်း၏ တောင်ဘက် မီတာ ၁၀၀၀ ခန့်မှနေ၍ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် လာရောက်နှောင့်ယှက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက ပြန်လည်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်သဖြင့် ည ၇ နာရီခန့်တွင် ပစ်ခတ်မှုရပ်တန့်သွားပြီး ပြန်လည်ဆုတ်ခွာသွားသည်။

အဆိုပါနေရာတစ်ဝိုက်ကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက နယ်မြေရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

လောက်ကိုင်မြို့ ရပ်ကွက်(၁) ကြယ်စင်လမ်းမပေါ်၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး ပေါက်ကွဲ၍ မီးလောင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း လောက်ကိုင်မြို့ ရပ်ကွက်(၁) ကြယ်စင်လမ်းမပေါ်၌ ရပ်တန့်ထားသည့် Mark II အဖြူရောင်ယာဉ်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်က ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားပြီး မီးလောင်ခဲ့ရာ တပ်မတော်သားများနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့သဖြင့် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်ရာနေရာဝန်းကျင်၌ တပ်ဆင်ထားသည့် လုံခြုံရေးကင်မရာ မှတ်တမ်းများကို စစ်ဆေးချက်အရ အဆိုပါမော်တော်ယာဉ်သည် မပေါက်ကွဲမီ တစ်နာရီခွဲခန့်အလိုတွင် လာရောက်ရပ်တန့်ကာ ယာဉ်မောင်းသည် ယာဉ်နောက်ခန်းသို့ ခေတ္တဝင်ရောက်ပြီး အနီးရှိ ဟွန်ဒါဖစ်အမျိုးအစား အငှားယာဉ်တစ်စီးကို ငှားရမ်း၍ မြို့တွင်းဘက်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါမှတ်တမ်းများအရ တရားခံကို ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် စုံစမ်း စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်အတွင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် မြေနေရာချထားပေးရန်လိုလား

မြစ်ကြီးနား ဇန်နဝါရီ ၆

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ တပ်မတော်နှင့် KIA/ KIO တို့ကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေမှုကြောင့် နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ပြီး စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများ၌ ယနေ့ အထိ နေထိုင်ကြသော စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအနေဖြင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးအတွက် မြေနေရာချထားပေးရန် လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဒီစစ်ဘေးရှောင်စခန်းကိုရောက်တာ ခြောက်နှစ်ပြည့် တော့မယ်။ စခန်းက အနံ့ ကိုးပေ၊ အလျား ၂၂ ပေ ထရကာ သွပ်မိုး အိမ်နဲ့နေရတာ အခန်းကကျဉ်းတော့ နေထိုင်ရတာ အဆင် မပြေဘူး။ ဒီလိုအခန်းကျဉ်းလေးထဲမှာ နေလာတာ ခြောက်နှစ် ပြည့်တော့မယ်။ နေရတာအဆင်မပြေဘူး။ ဒီစခန်းမှာနေတဲ့ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူအားလုံးက ဝိုင်းမော်မြို့နယ်အတွင်းမှာ ရှိတဲ့ လွတ်လပ်နေတဲ့ မြေနေရာတွေမှာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပြုလုပ်နိုင်ဖို့အတွက် မြေနေရာချထားပေးဖို့ လိုလားနေပါတယ်” ဟု ဝိုင်းမော်မြို့ သာဂရ သရက်တော စစ်ဘေးရှောင်စခန်း တာဝန်ခံ ဦးသိန်းစိုးက ပြောကြားသည်။

“စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူတွေကို မြေနေရာချထားပေးခြင်း အားဖြင့် ဒီလိုအခန်းကျဉ်းလေးထဲ နေထိုင်ရတဲ့ဘဝကနေ လွတ်သွားမယ်။ ကိုယ့်အိမ်ကိုယ်ယာမှာဆိုတော့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးတွေ လွတ်လပ်စွာလုပ်လို့ရမယ်။ အခုနေရတာက ဘုန်းကြီးကျောင်းမြေနေရာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဘာမှစိုက်ပျိုး မွေးမြူလို့မရဘူး။ စခန်းမှာနေရတာ ကျွန်တော်တို့ဘဝကို ချုပ်ကိုင်ထားသလိုခံစားနေရပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းအနေဖြင့် စစ်ဘေးရှောင်

စခန်းများ လျော့ပါးသွားစေရန် လူနေမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး စစ်ဘေးရှောင်စခန်းနေ အိမ်ထောင် ၅၅၀၀ အတွက် အိမ်၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘာသာရေးကျောင်း၊ ကျန်းမာရေး အဆောက်အအုံ၊ လမ်း၊ အခြားသော ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင် ရန်အတွက် ကချင်ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးထံ မြေနေရာ ရရှိရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ဌာနချုပ် အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးအဖွဲ့က သွားရောက်တွေ့ဆုံ တင်ပြထားရှိကြောင်း မြစ်ကြီးနားမြို့ ပြည်နယ်ကြက်ခြေနီရုံးမှ သိရသည်။

“ကျွန်မတို့က မိသားစုဝင် နှစ်ယောက်တည်းရှိတော့ အဆင်ပြေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မိသားစုဝင်များတဲ့ အိမ်တွေကျ တော့ နေထိုင်ရတာအဆင်မပြေဘူး။ အိမ်ထောင်စုတစ်ခုမှာဆို ရင် အနည်းဆုံး မိသားစုလေးယောက်အထက်တွေပဲ။ လူပျို၊ အပျိုနဲ့ ကလေးတွေများရင် ပိုပြီးတော့အခက်အခဲရှိတယ်။ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းမှာနေရတာ ကျွန်မတို့ဘဝကို ချုပ်ကိုင် ထားသလို ကန့်သတ်ထားသလို ခံစားနေရတယ်” ဟု သာဂရ သရက်တော စစ်ဘေးရှောင်စခန်းနေ ဒေါ်ချိုက ပြောသည်။

“စခန်းက သာသနာ့နယ်မြေဆိုတော့ နေရတာ ကျဉ်း ကျပ်တယ်။ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ ရိုးရာဓလေ့ပွဲကျင်းပဖို့အတွက် ပွဲလုပ်မယ်ဆိုရင် ဘာသာရေးမြေနေရာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အဆင်မပြေဘူး။ ဒီမှာရှိကြတဲ့ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူတွေ အားလုံးက ကိုယ့်အိမ်ကိုယ်ယာနဲ့ ပြောင်းပြီးနေထိုင်ချင်ကြ တယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

“ဘယ်လိုဖြစ်ဖြစ် နေထိုင်ဖို့မြေနေရာလေးရရင် အဆင် ပြေပါတယ်။ အလုပ်မရှိရင်တောင်မှ တခြားလယ်သမားတွေရဲ့



စစ်ဘေးရှောင်စခန်းတစ်နေရာကို တွေ့ရစဉ်

မြေကိုငှားပြီး လုပ်ကိုင်စားသောက်လို့ရတယ်။ ဒီမှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေအားလုံးက တောင်သူလယ်သမားတွေချည်းပဲ။ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းမှာနေတာ အဆင်မပြေဘူး။ အလုပ်လည်း ရှားတယ်။ စားသောက်ဖို့ မိသားစုအရေး မြေရှင်းဖို့အတွက် နေ့စားလိုက်လုပ်နေရတယ်။ အလုပ်လာငှားရင်လည်း စစ်ဘေး ရှောင်ပြည်သူတွေမို့လို့ နှိမ်ပြီးငှားတယ်။ နေ့စားအလုပ်မရှိရင် ပိုပြီးခက်ခဲတယ်။ စားဝတ်နေရေးအတွက် နေ့စား ပယင်းသွေး အလုပ်ကို လုပ်နေရတယ်” ဟု ဦးသိန်းစိုးက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

သာဂရ သရက်တော စစ်ဘေးရှောင်စခန်းကို ဘုန်းကြီး ကျောင်းမြေနေရာ၌ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က စတင်ဖွင့်လှစ်ထားရှိရာ အိမ်ထောင်စု ၈၇ စု လူဦးရေ ၄၆၀၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ဗမာလူမျိုးများ နေထိုင်ကြပြီး ကျေးရွာပေါင်း ၁၁ ရွာမှ အဆိုပါ စစ်ဘေးရှောင် စခန်းသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းစခန်းနေပြည်သူများ ကို ဝိုင်းမော်မြို့နယ်အတွင်း မြေနေရာချထားပေးနိုင်ရေး အတွက် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ယခင်အစိုးရလက်ထက်က တစ်ကြိမ် တင်ပြတောင်းခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းရာဇာ(မြစ်ကြီးနား)



မင်းပြား၌ ကုန်တင်ယာဉ်တစ်စီး မီးလောင်

မင်းပြား ဇန်နဝါရီ ၆

မင်းပြားမြို့နယ် အဝေးပြေးကားဂိတ်၌ ရန်ကုန်မှ စစ်တွေသို့ မောင်းနှင်လာသော မြောက်ဘီးကုန်တင်ယာဉ်တစ်စီးသည် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (ဝဲပုံ)

ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်မှ စစ်တွေသို့ ယာဉ်မောင်း ဦးဝင်းမြင့်အောင် မောင်းနှင်လာသော မြောက်ဘီး ကုန်တင်ယာဉ်သည် မင်းပြား မြို့ အဝေးပြေးကားဂိတ်၌ ကုန်ပစ္စည်းအပြည့်ဖြင့် ခေတ္တရပ်နားနေစဉ် ယာဉ်နောက်ဘက်မှ ရုတ်တရက် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ ယာဉ်ပေါ်ပါပစ္စည်းများအားလုံး မီးလောင်သွားပြီး လူထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်ရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စိုးမိုးထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ မီးသတ်ယာဉ်သုံးစီးဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၁၂ ရွာအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

မောင်တော ဇန်နဝါရီ ၆

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးနှင့် အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ဆန်နှင့် ကုလားပဲများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ (ယာပုံ)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့နယ် ဇင်ပိုင်ညာ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကျွဲကျားပြင်၊ သာဇေကုန်း၊ ဟော်ရီဟူလွှာနှင့် ဖုခါလီကျေးရွာများရှိ အိမ်ထောင်စု ၃၉၈ စု အတွက် ဆန် ၉၉ ဒသမ ၅၀ အိတ်၊ ပဲ ၁၉၉ အိတ်ကို လှူဒါန်းကောင်း၊ လှူဒါန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၃၄၁ စု အတွက် ဆန် ၅၅ ဒသမ ၂၅ အိတ်၊ ပဲ ၁၇၀ ဒသမ ၅၀ အိတ်ကို လှူဒါန်းကောင်း၊ ကျောက်ပြင်ဆိပ်ကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၁၆ စုအတွက် ဆန် ၂၉ အိတ်နှင့် ပဲ ၅၈ ပိဿာကို လှူဒါန်းကောင်း၊ သူဦးလာကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၆၉ စုအတွက် ဆန် ၁၇ ဒသမ ၂၅ အိတ်နှင့် ပဲ ၃၄ ဒသမ ၅၀ ပိဿာကို လှူဒါန်းကောင်း၊ သရက် အုပ်(ရခိုင်)ကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၅ စုအတွက် ဆန် ၃ ဒသမ ၇၅ အိတ်နှင့် ပဲ ၇ ဒသမ ၅၀ ပိဿာကို လှူဒါန်းကောင်း

ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ဒါးကြီးစားကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၉၄ စု အတွက် ဆန် ၇၃ ဒသမ ၅၀ အိတ်နှင့် ပဲ ၁၄၇ ပိဿာကို လှူဒါန်းကောင်း၊ ရွက်ညိုတောကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၄၆ စုအတွက် ဆန် ၁၁ ဒသမ ၅၀ အိတ်နှင့် ပဲ ၂၃ ပိဿာကိုလှူဒါန်းကောင်း ပေးအပ်သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့နယ် အတွင်း စုစုပေါင်းကျေးရွာ ၁၂ ရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၂၇၉ စု အတွက် ဆန် ၃၉၉ ဒသမ ၇၅ အိတ်နှင့် ပဲ ၆၃၉ ဒသမ ၅၀ ပိဿာကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ အဆိုပါကျေးရွာများရှိ ကလေး သူငယ်များအတွက် ကစားစရာအရုပ်များနှင့် မုန့်များကိုလည်း ဝေငှပေးခဲ့သည်။ ထို့သို့ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့သော ကျေးရွာများသို့ ကြိမ်ချောင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံမှ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများပါဝင်သော ရွှေလျားဆေးကုသရေးအဖွဲ့များက ဒေသခံများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ တစ်ပြိုင်တည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း - ဇင်ဦး(မြန်မာ့အလင်း)

ဓာတ်ပုံ - သီဟစည်သူ



နတ်မြစ်အတွင်း ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား တစ်သိန်းခန့် ဖမ်းမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

မောင်တောမြို့နယ် နတ်မြစ်အတွင်း၌ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက လက်ခတ် လောင်းလှေတစ်စင်းပေါ်မှ ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၀ ခန့် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (ယာပုံ)



သိမ်းဆည်းရမိသည့် အထုပ်ကို ဆေးပြား ၁၀၀၀၀၀ ခန့်ကို တွေ့ရှိပြီး သူများထံ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ် နတ်မြစ်အတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ယနေ့ နံနက် ၄ နာရီခွဲက တက်ချောင်းဝအနီး၌ တစ်ဖက် နိုင်ငံသို့ လှော်ခတ်နေသော မသင်္ကာဖွယ် လက်ခတ်လောင်းလှေတစ်စင်းကို တွေ့ ရှိ၍ လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ လှေပေါ်ပါသူများ သည် ကမ်း၌ လှေထိုးပြီး ထွက်ပြေး သွား၍ လှေအတွင်းမှ အနက်ရောင် ကြွပ်ကြွပ်အိတ်ဖြင့် ထုပ်ထားသော အထုပ်တစ်ထုပ်ကို သိမ်းဆည်းရမိသည်။

မူဆယ်မြို့နယ် မုံးပေါ်ကျေးရွာအနီးမှ လက်နက်/ခဲယမ်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့မြောက်ဒေသ မူဆယ်မြို့နယ် မုံးပေါ်ကျေးရွာအနီး တပ်မတော် စစ်ကြောင်းက နယ်မြေရှင်းလင်းစဉ် လက်နက်ခဲယမ်းများ သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။

မူဆယ်မြို့နယ်အတွင်း တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက နယ်မြေရှင်းလင်းရေး ဆောင်ရွက်စဉ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်က မုံးပေါ်ကျေးရွာ၏ အနောက် တောင်ဘက် ၁ မိုင်ခန့်အကွာ၌ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အခြေပြုနေထိုင်ခဲ့သည့် သစ်ခက်မိုး/သစ်ခက်ကာ နှစ်ယောက်အိမ် လူနေထိုင် ဝါးလုံး၊ ပစ်ကျင်း ၂၀၊ အိမ် ၂၀ သေနတ် နှစ်လက်၊ အိမ် ၂၂ သေနတ် တစ်လက်၊ ယင်းကျည်အိမ် နှစ်ခုနှင့် ယင်းကျည် ၅၇ တောင့်၊ R-3 စနစ်ပါ(မှန်ပြောင်းပါ) တစ်လက်၊ ယင်းကျည်အိမ် သုံးခုနှင့် ယင်း ကျည် အတောင့် ၆၀၊ ကျည်ကာဦးထုပ် တစ်လုံး၊ ဆိုလာပြား တစ်ချပ်နှင့် ဆိုင်ကယ် ဘက်ထရီအိုး တစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကျောစုံမှ အကူအညီများကို ငွေသား သို့မဟုတ် အလားတူ ကူညီမှုများကို သံတမန်လမ်းကြောင်းဖြင့်သာ ပေးအပ်ကြရန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်က ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ များ၏ သံရုံးများသို့ အကြောင်းကြားခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအစိုးရက သံတမန်လမ်းကြောင်းမှ တစ်ဆင့် လျှို့ဝှက်သော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အသိုင်းအဝိုင်း နှစ်ခုစလုံးသို့ ထောက်ပံ့ပေးပို့နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် အင်ဒိုနီးရှားသံရုံးနှင့် အနီးကပ်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ အာဆီယံ အစိုးရများ သို့မဟုတ် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ အနေဖြင့် အကူအညီလိုအပ်နေသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ဒေသ များသို့ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကူအညီ များ ပေးအပ်လိုပါက အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်သည့် မလေးရှားနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံကို ဥပမာပြု၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု မျှော်လင့် ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် NGOs အဖွဲ့အစည်းများက မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရ၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်မရယူဘဲ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုထား သော အထောက်အပံ့ရေယာဉ်များ စေလွှတ်မည့် သတင်း များအပေါ် တားဆီးရန်အတွက် မလေးရှားနိုင်ငံ အစိုးရက လိုအပ်သည့်နည်းလမ်းများ ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဆိုပါက ကျေးဇူးတင်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြ ထားသည်။

နယ်မြေရှင်းလင်းရေး ပုံမှန်ဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်စစ်ကြောင်းအား KIA / TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက အဝေးထိန်းမိုင်းဖောက်ခွဲ၍တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်း နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်စစ်ကြောင်းကို KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက အဝေးထိန်းမိုင်းဖောက်ခွဲပြီး တိုက်ခိုက်သဖြင့် ပြန်လည် တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အလောင်း တစ်လောင်း ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့မြောက်ဒေသ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေး အတွက် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက ကွတ်ခိုင်မြို့ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်အတွင်း နယ်မြေရှင်းလင်းရေး ဆောင်ရွက်စဉ် ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခန့်က KIA/TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အင်အား ၄၀

ခန့်က အဝေးထိန်းမိုင်းတစ်လုံး ဖောက်ခွဲ၍ လက်နက်ကြီး/လက်နက်ငယ်များဖြင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်သဖြင့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက ပြန်လည်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ ညနေ ၄ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ မြောက်ဘက်သို့ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် ရန်သူထံမှ အလောင်း တစ်လောင်းရရှိကာ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ စစ်သည် အချို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက နယ်မြေရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှု အမှတ်(၂၆)အား စီရင်ချက်(အမိန့်)ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ရခိုင်ပြည်နယ် မြန်အောင်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးအောင်စိန်က ယင်းမဲဆန္ဒနယ်၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်န (ခ)ဦးတင်နအောင်(အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)ရရှိ သော မဲများတွင် တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုကြောင့် ရရှိသောမဲများ မပါ ရှိခဲ့သော် လျှောက်ထားသူလျှင် ခိုင်လုံမဲ အများဆုံးရရှိမည် ဖြစ်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကြေညာပေးပါရန် ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းထားမှုကို ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာ အမှုအမှတ်(၂၆/၂၀၁၅)ဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က လက်ခံခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးရယ်၊ ဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် ဦးသောင်းလှိုင်နှင့် ဦးဇော်လင်းမောင်တို့ အဖွဲ့ဝင် ပါဝင်သည့် ရွေးကောက်ပွဲခွဲအဖွဲ့(၂)က ကြားနာစစ်ဆေး စေခွင့် လျှောက်ထားသူ ဦးအောင်စိန်မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်

၂၈ ရက်က ကွယ်လွန်ခဲ့သဖြင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက် ပွဲ နည်းဥပဒေ ၉၇(က)နှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ အမှုကို ရပ်စဲကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်ရွေးကောက် ပွဲ နည်းဥပဒေ ၈၇ ပါ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၉၀ ၌ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အတိုင်း လိုက်နာ၍ ကန့်ကွက်သူအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေ ၉၇(ခ)အရ လျှောက်ထားခွင့်ရှိ ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ကြေညာ ချက်အမှတ် (၁၇/၂၀၁၆) ဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ကွယ်လွန်သူ ဦးအောင်စိန်အစား ဦးသန်းမောင်(ရခိုင် အမျိုးသားပါတီ)က ရခိုင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒ နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်န(ခ)ဦးတင်န အောင် (အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ)ရရှိသော မဲများ တွင် တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုကြောင့် ရရှိသောမဲများ မပါရှိခဲ့သော် လျှောက်ထားသူလျှင် ခိုင်လုံမဲအများဆုံးရရှိမည်ဖြစ်၍

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကြေညာပေးပါရန်နှင့် လျှောက်ထားသူ ဦးအောင်စိန်၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းမောင်(မဲဆန္ဒရှင်)ကလည်း လျှောက်ထားခံရသူ ကိုယ်တိုင် နှင့် ၎င်း၏ ပါတီဝင်များသည် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေချိုးဖောက်မှုနှင့် တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုများကြောင့် အနိုင်ရရှိသွားခြင်းဖြစ်၍ လျှောက်ထားခံရသူအား ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းသည် ပျက်ပြယ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပေးပါရန် ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်း ခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ရွေးကောက်ပွဲခွဲအဖွဲ့(၂)က ဆက်လက်စစ်ဆေးပြီးနောက် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မာန်အောင်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဦးတင်န(ခ)ဦးတင်န အောင်အား ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းသည် ပျက်ပြယ်ခြင်း မရှိ တရားဝင်အတည်ဖြစ်ပြီး လျှောက်ထားသူများ၏ကန့်ကွက် လွှာကို တရားစရိတ်နှင့်တကွ ပယ်ကြောင်း၊ လျှောက်ထားသူ တို့က တရားစရိတ်ငွေကျပ်တစ်သိန်းစီကို လျှောက်ထားခံရသူ အား ပေးစေသည့်အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အိုစမာဘင်လာဒင်၏သား ဟမ်ဇာဘင်လာဒင်အား ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်သမားအဖြစ်သတ်မှတ်

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၆

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ယမန်နေ့က အိုစမာဘင်လာဒင်၏သား ဟမ်ဇာဘင်လာဒင်အား ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်သမားအဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာပြီး ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံသားအားလုံးအား ၎င်းနှင့်ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုကိုတားမြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ထို့ပြင် ဟမ်ဇာဘင်လာဒင်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် အယ်လ်ခိုင်ဒါ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့သို့ တရားဝင် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အနောက်နိုင်ငံများ၏ မြို့တော်များကို အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ရန် နှိုးဆော်ခဲ့သည့် အသံဖိုင်တစ်ခုကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင်လည်း အမေရိကန်နိုင်ငံအား ကလုစားချေမည်ဟု ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည့် အသံဖိုင်တစ်ခုကိုလည်း ထပ်မံထုတ်လွှင့်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ် မေလ ၂ ရက်တွင် အယ်လ်ခိုင်ဒါအကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ အိုစမာဘင်လာဒင်သည် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် အမေရိကန်အထူးတပ်ဖွဲ့၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည်။ ယခုနှစ်များတွင် အယ်လ်ခိုင်ဒါအဖွဲ့သည် အိုင်အက်စ် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့လောက် နာမည်မကြီးသော်လည်း တောင်အာရှ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အာဖရိကတို့တွင် ဆက်လက်လှမ်းမိုးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင် ကားပုံးပေါက်ကွဲ ၁၁ ဦးသေဆုံး

ဒမတ်စကတ် ဇန်နဝါရီ ၆

ဆီးရီးယားနိုင်ငံအနောက်မြောက်ပိုင်းကမ်းရိုးတန်းမြို့တစ်ခုဖြစ်သည့် လာတာကီရာမြို့၌ ယမန်နေ့က ကားပုံးပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၁ ဦးသေဆုံးပြီး ၃၀ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံလိုင်းတစ်ခုတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

လာတာကီရာမြို့ကျေးလက်ဒေသရှိ ဂျာဘလက်မြို့ အားကစားကွင်းအနီးတွင် အသေခံပုံးခွဲသမားတစ်ဦးက ၎င်း၏ကားအား ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၏အတည်ငြိမ်ဆုံးဖြစ်သည့် တာတာကီမြို့နှင့် ဂျာဘလက်မြို့များ၌ ယခုအခါတွင် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ပျံ့နှံ့လာပြီဖြစ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

တူရကီအနောက်ပိုင်းတွင် ကားပုံးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၊ သံသယရှိသူနှစ်ဦးသေဆုံး

အန်ကာရာ ဇန်နဝါရီ ၆

တူရကီအနောက်ပိုင်းတွင် ကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး သံသယရှိသူနှစ်ဦးကို ရဲများကသေနှတ်ဖြင့် အသေပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကုန်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ဝင်ဟုသံသယရှိသည့် ရဲအရာရှိတစ်ဦးနှင့် ရုံးအလုပ်သမားတစ်ဦးတို့သည် သေနတ်ပစ်ခတ်မှုများအတွင်း သေဆုံးခဲ့သည်။ တိုက်ခိုက်မှုလုပ်ဆောင်သူသည် ရဲအဖွဲ့နှင့်ကတောက်ကဆတ်ဖြစ်ပြီးနောက် အစ်ဇမာရီ ရုံးအဆောက်အအုံအပြင်ဘက် လုံခြုံရေးဂိတ်တွင် ရဲအဖွဲ့ကားရပ်တန့်စဉ် ကားပုံးထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။

အစ္စတန်ဘူလ်နိုက်ကလပ် တိုက်ခိုက်ခံရပြီးနောက်တွင် အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှုဆက်လက်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းက တူရကီနိုင်ငံ၏လျော့ချနေသည့် လုံခြုံရေးအခြေအနေကိုဖော်ပြလျက်ရှိသည်။ (ဆင်ဟွာ)

အိန္ဒိယငါးဖမ်းလုပ်သား ၂၁၈ ဦးကို ပါကစ္စတန်စတင်လွှတ်ပေး



အလားတူ အိန္ဒိယနိုင်ငံကလည်း ပါကစ္စတန် ငါးဖမ်းလုပ်သားများအား ပိုင်နက်ကျူးကျော် ဝင်ရောက်လာမှုဖြင့် ဖမ်းဆီးထားခဲ့သည်။ ပါကစ္စတန်အနေဖြင့် အိန္ဒိယငါးဖမ်းလုပ်သားများအား ၎င်းဘက်မှလွှတ်ပေးခဲ့သကဲ့သို့ အိန္ဒိယဘက်မှလည်း အပြန်အလှန်လွှတ်ပေးလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားသည်ဟု သိရသည်။

ငါးဖမ်းလုပ်သားများအားဖက်ဒရယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကရာချီဆိပ်ကမ်းမြို့ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးအလီဟာဆန်ဆက်သိုက် ပြောကြားခဲ့သည်။ ငါးဖမ်းလုပ်သားများကို ကရာချီဆိပ်ကမ်းမြို့၌ ဖမ်းဆီးထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့အား လာဟိုးမှတစ်ဆင့် ထွက်ခွာခွင့်ပြုမည်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

အိန္ဒိယထိန်းချုပ်ထားသည့် ကက်ရှီမီးယားဒေသတွင် ပဋိပက္ခများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက်တွင် နျူကလီးယားလက်နက်ပိုင်ဆိုင်သော အိမ်နီးချင်းနှစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနှင့်ပါကစ္စတန်တွင် တင်းမာမှုများ ပိုမိုပြင်းထန်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)

နယူးဒေလီ ဇန်နဝါရီ ၆

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ထိန်းသိမ်းထားသည့် အိန္ဒိယငါးဖမ်းလုပ်သား ၂၁၈ ဦးကို ကြာသပတေးနေ့တွင် စတင်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနှင့်

အာရှပူပင်လယ်အတွင်းရှိ ပါကစ္စတန်ရေပိုင်နက်အတွင်းသို့ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်လာသည်ဟုဆိုကာ အိန္ဒိယငါးဖမ်းလုပ်သားများအား ပါကစ္စတန်က ဖမ်းဆီးထားခဲ့သည်မှာ တစ်နှစ်ကျော်ခန့် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ဖြစ်ပွားနေသည့်တင်းမာမှုကို လျော့ချလိုသည့်အတွက် တစ်လအတွင်း ဒုတိယမြောက်လွှတ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အငြင်းပွားမှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့်နယ်စပ်ဒေသတွင် တည်ရှိနေသည့်

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဒေသအချို့တွင် လေပြင်းများတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနှစ်ဦးသေဆုံး

ဂျကာတာ ဇန်နဝါရီ ၆

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ဂျာဗားပြည်နယ်များတွင် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်က လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနှစ်ဦးသေဆုံးကာ ၁၀ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ၃၀၀ နီးပါးခန့် ပျက်စီးသွားကြောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အေဂျင်စီက ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ရိုဂျကာတာပြည်နယ် စလီမန်ခရိုင်နှင့် အရှေ့ဂျာဗားပြည်နယ် ဂျန်ဘာခရိုင်တို့တွင် လျှပ်စစ်မီးများ ပြတ်တောက်ခဲ့ကာ သစ်ပင်အမြောက်အမြားပြိုလဲခဲ့ကြောင်း အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ် အေဂျင်စီပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ဆူတူပိုပိုနိုကျီဟိုက ဆင်ဟွာသို့ ပြောကြားသည်။



လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကျိုးဆက်များကို လည်း စိစစ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဒေသခံသဘာဝ ဘေးအေဂျင်စီက (ဆင်ဟွာ)

ဆီးရီးယားတွင် ဖြန့်ကြက်ထားသည့်စစ်အင်အားစုများကို ရုရှားစတင်လျှော့ချ



ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အလက်ပိုမြောက်ပိုင်း ဒိုဒရ်ရှာရှိ ပျက်စီးနေသောအိမ်မှ ပစ္စည်းများကို ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး မကြာသေးမီရက်က သယ်ဆောင်လာသည်ကို တွေ့ရစဉ်

အလက်ပို ဇန်နဝါရီ ၆

ရုရှားသည် ဆီးရီးယားအစိုးရနှင့် အတိုက်အခံအုပ်စုများအကြား သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်ကို အာမခံထားသောနိုင်ငံဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ဆီးရီးယား၌ ဖြန့်ကြက်ထားသည့် ရုရှားစစ်အင်အားစုများကို စတင်လျှော့ချနေပြီဖြစ်ကြောင်း သောကြာနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ရုရှားသမ္မတပလာဒီမာပူတင်သည် ဒီဇင်ဘာလနှောင်းပိုင်းတွင် ဆီးရီးယားအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကိုကြေညာခဲ့ပြီး ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘတ်ရှာအယ်လ်အာဆတ်ဘက်မှရပ်တည်သော စွက်ဖက်မှုတစ်ခုဖြစ်သည့် ဆီးရီးယား၌ စစ်အင်အားစုများ ဖြန့်ကြက်ထားမှုကို လျှော့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပေးအပ်ခဲ့သည်။

ရုရှားစစ်ဦးစီးရုံးအဖွဲ့အကြီးအကဲ ဗာလာရီဂိုရာဗီဇေဖုက အက်ဒမိုင့်ရယ်ကတ်နက်ဆော့စ် လေယာဉ်တင်သင်္ဘောကိုမြေထဲပင်လယ်အရှေ့ပိုင်းမှ ဆုတ်ခွာခြင်းနှင့် အတူ ရုရှားစစ်အင်အားစုများအား ဆီးရီးယားမှ ဆုတ်ခွာစေခြင်းကို သောကြာနေ့တွင် စတင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံပိုင် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမှုတွင် ဆီးရီးယားကြည်းတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး အလီအဗ္ဗဒူလာအာယွတ်က ဒမတ်စကတ် ဆီးရီးယားစစ်အင်အားစုများက စစ်ရေးအရအကူအညီပေးအပ်ခြင်း၏ အရေးပါမှုကို အလေးထားဖော်ပြခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

ရန်ကုန်မြို့ ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင်ပြုလုပ်သည့် နှစ်သစ်ကူးဓမ္မသဘင်ပွဲ လာရောက်တရားနာသူ များပြား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၆

ရန်ကုန်မြို့ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်မှ ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် နှစ်သစ်ကူးတရား အလှူဓမ္မသဘင်ကို ညစဉ် ၇ နာရီခွဲမှစ၍ ကျင်းပခဲ့ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ ပြည်သူများလာရောက်တရားနာယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

တရားရေအေးတိုက်ကျွေး

နှစ်သစ်ကူးတရားအလှူဓမ္မသဘင်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂ ရက် ည၌ သီတဂူ ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဥဏိယာရက လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက် ည၌ ယောဆရာတော် အရှင်သီရိန္ဒာဘိဝံသကလည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် ည၌ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်နန္ဒမာလာဘိဝံသက လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်ည၌ ဧည့်ပါရမီတော်ဆရာတော် အရှင်ဆန္ဒာဓိက ကလည်းကောင်း၊ နောက်ဆုံးနေ့ ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်ည၌ ရေဝန္တယ်အင်းမ ဆရာတော်အရှင်ရာဇိန္ဒာတို့က ပြည်သူများအား တရားရေအေးအမြိုက်ဆေးတိုက်ကျွေးခဲ့ကြသည်။

အလှူငွေများလှူဒါန်းကြ

ယခုကျင်းပခဲ့သော နှစ်သစ်ကူးတရားအလှူဓမ္မသဘင်အခမ်းအနားတွင် ပြည်သူများက တရားအလှူငွေ မြန်မာငွေကျပ်သိန်း ၇၀၀ လှူဒါန်းခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားငွေများလည်း လှူဒါန်းကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ-စောသိန်းဝင်း)



ရန်ကုန်မြို့ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး ကျင်းပသော နှစ်သစ်ကူးတရားအလှူဓမ္မသဘင်ပွဲ ကျင်းပစဉ်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့်ယာဉ် မတော်တဆမှုဖြစ်ပွား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ်သည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် ပုသိမ်မှ နေပြည်တော်သို့ လာရောက်စဉ် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်က မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားရာ ဝန်ကြီးချုပ် မန်းဂျော်နီနှင့်အချို့ ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ) ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါယာဉ်မတော်တဆမှုသည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမအုပ်စုခရိုင် ညောင်းတန်းမြို့နယ် ချောင်းကြီးကျေးရွာအနီး မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၃/၄၂) နှင့် (၂၃/၅) ကြားတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်ဘက်မှ လွန်မြို့ဘက်သို့ ထွက်ခွာလာသော ယာဉ်မောင်းဖိုးဇော်(ခ)မိဒီ (ခ) ဇော်မိုးလှိုင် ယာဉ်နောက်လိုက် သီဟနှင့် ခရီးသည်များတင်ဆောင်လာသော 4E/-----ရွှေတော်ဝင်ခရီးသည်တင် မှန်လိုယာဉ်သည် ၎င်း၏ရှေ့တွင် မျိုးလွင်မောင်းနှင့်ပြီး ဒေါ်မိုးမြတ်ဆွေ၊ မခင်စုရီ၊ မောင်စိရလရောင်တို့ လိုက်ပါလာသော EE/-----PASSO TAXI ယာဉ်သည် ရုတ်တရက်ဘရိတ်အုပ်လိုက်စဉ် ၎င်းကားနောက်ဘက်ကို ရွှေတော်ဝင်ယာဉ်မှ ဝင်တိုက်မိသဖြင့် အဆိုပါယာဉ်မှာ တစ်ဖက်ယာဉ်ကြောသို့ ရောက်ရှိပြီး ပုသိမ်မှ နေပြည်တော်သို့ အစည်းအဝေးတက်ရန်ထွက်ခွာလာသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ၎င်း၏သားဖြစ်သူ ဇာနီတို့လိုက်ပါစီးနင်းလာသည့် ယာဉ် 2F/-----TOYOTA အား မျက်နှာချင်းဆိုင် ဝင်ရောက်တိုက်မိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် ဝန်ကြီးချုပ်မှာ သတ်လစ်သွားပြီး (မစိုးရိမ်ရ) နှင့် ၎င်း၏သား ဖြစ်သူနှင့် ယာဉ်မောင်းတို့လည်း အနည်းငယ် ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ဝန်ကြီးချုပ်ရဲ့ လက်ရှိကျန်းမာရေးအခြေအနေက ကောင်းပါတယ်။ ဆေးရုံမှာ သတိပြန်လည်ရလာပါပြီ။ အာရုံကြောနဲ့ ကိုယ် လက်နှာနေတာကလွဲပြီး ကျန်တာဘာမှ မဖြစ်ပါဘူး။ တစ်ဖက်ယာဉ်က လူတချို့လည်း ဒဏ်ရာအနည်းငယ်ရရှိတယ်လို့ သိရတယ်။ သူတို့လည်း စိုးရိမ်ရတဲ့အခြေအနေမရှိဘူး” ဟု ဝန်ကြီးချုပ်၏ ကိုယ်ရေးအရာရှိ ဦးမျိုးမင်းထွန်းက ပြောသည်။

တင်မောင်လွင် (မြန်မာ့အလင်း)

ချစ်ကြည်ရေးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ မကွေး၌ ကျင်းပ

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၆

မကွေးညွန့်ပေါင်းအသင်းနှင့် သဘင် ရုပ်ရှင်ညွန့်ပေါင်းအသင်းတို့ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် ညနေပိုင်းက မကွေးခရိုင် အားကစားကွင်း၌ ချစ်ကြည်ရေးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲတွင် သဘင်ရုပ်ရှင်ညွန့်ပေါင်းအသင်းမှ မြို့ရွှေမန်းသားဖိုးချစ် ဦးဆောင်ကာ သရုပ်ဆောင် သူထူး၊ မိုးယံဇွန်၊ အစွယ်တိုင်း မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ကစားသမားဟောင်း ဇော်လင်းထွန်းတို့ ပါဝင်ကစားခဲ့ကြသည်။ ချစ်ကြည်ရေးပွဲစဉ်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သဘင်ကူညီရေးအသင်းအတွက် ဝင်ကြေးအဖြစ် တစ်ဦးလျှင်



ငွေကျပ် ၂၀၀၀ နှုန်း ကောက်ခံခဲ့သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် မကွေးညွန့်ပေါင်းအသင်းမှ သုံးဖိုး၊ သဘင်ရုပ်ရှင်ညွန့်ပေါင်းအသင်းမှ သုံးဖိုးဖြင့် သရေကျခဲ့သည်။ ချစ်ကြည်ရေးကစားပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးအလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘောလုံးအားကစားဝါသနာရှင် ၇၀၀ ကျော် လာရောက်အားပေးခဲ့ကြကြောင်း နှင့် ချစ်ကြည်ရေး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ပြိုင်ပွဲမှရရှိလာသော ရန်ပုံငွေများကို မြို့ရွှေမန်းသားဖိုးချစ်က တိုင်းဒေသကြီး သဘင်ပညာရှင်များအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းခန့်ကိုယ်ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းနိုင်ဦး (ငစ)

မြစ်ကြောင်းကျဉ်းမြောင်း၍ ရေယာဉ်နှစ်စီးရေကြောင်းလုမောင်းရာမှ တိုက်မှုဖြစ်ပွား



မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၆

မင်းကင်းမြို့နယ် လောင်းပြည့် ကျေးရွာအထက် တစ်မိုင်ခန့်အကွာတွင် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် ည ၇ နာရီ မိနစ် ၅၀ က ချင်းတွင်းမြစ်အတွင်း မြစ်ကြောင်းကျဉ်းမြောင်း၍ ရေယာဉ်နှစ်စင်းရေကြောင်း လုမောင်းရာမှ မတော်တဆ ပွတ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ တုတလင်မြို့နယ် ညောင်သူများ ကျေးရွာဆိပ်ကမ်းမှ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက အဆန်ခရီး ထွက်ခွာခဲ့သော ကန်မြို့နယ်နတ်လာဘို့ရွာနေရေယာဉ်မောင်း ကိုသန်းဝင်းဦး မောင်းနှင်လာသော အောင်စိုးမိုး ကုန်တင်ရေယာဉ်အသင်းမှ ဂျီဝါရေယာဉ်နှင့် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်နံနက် ၇ နာရီခွဲက ဖောင်းပြင်မြို့ ဆိပ်ကမ်းမှ အစွန်ခရီးအဖြစ်ထွက်ခွာလာသော ရေယာဉ်မောင်း

ကိုဌေးလှိုင် မောင်းနှင်လာသည့် ရွှေပြည်ကမ္ဘာခရီးသည်တင် အမြန်ရေယာဉ်အသင်းမှ စိုးသူရအောင် ရေယာဉ်တို့သည် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် ည ၇ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က လောင်းပြည့်ကျေးရွာအထက် မြစ်ကြောင်း ကျဉ်းသည့်နေရာတွင် ရေယာဉ်လုမောင်းရာမှ ပွတ်တိုက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မတော်တဆ ဖြစ်ပွားခြင်းကြောင့် ခရီးသည်တင် ရေယာဉ်၏ အမိုး ၁၅ ပေ ခန့် ပြိုလဲပျက်စီးခဲ့ပြီး ရေယာဉ်ပေါ်ပါသော ခရီးသည် စုစုပေါင်း ၄ ခဦးတွင် အမျိုးသမီးနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကုန်တင်ရေယာဉ်၏ ဘယ်ဘက်ဦးပိုင်း နှစ်ပေခန့် ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကုန်တင်ရေယာဉ်သည် မုံရွာမြို့မှ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် ၁၂ နာရီခွဲတွင် ဒီဇယ်ပီပီ ၄၀၀ ခန့် တင်ဆောင်လာခဲ့ပြီး ခရီးသည်

လိုက်ပါလာမှုမရှိသလို ကုန်တင်ရေယာဉ်သည် အလျား ၁၀၀ ပေ အနံ့ ၂၀ ပေခန့်ရှိပြီး မုံရွာမှ ဟုမ္မလင်းသို့ ထွက်ခွာလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရီးသည်တင် ရေယာဉ်သည် အလျား ၁၀၅ ပေ၊ အနံ့ ၂၀ ပေရှိ ရေယာဉ်ဖြစ်၍ဖောင်းပြင်မှ မုံရွာသို့ထွက်ခွာလာခြင်းဖြစ်ပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူနှစ်ဦးအား အခင်းဖြစ်အရပ်သို့ ရောက်ရှိသော ကင်းရွာစခန်းမှူး ရဲအုပ်မျိုးကျော်ကား ကန့်မြို့နယ်ကင်းတိုင်နယ်ဆေးရုံသို့ စက်လှေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက် ည ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ က ဆေးကုသမှုခံယူနိုင်ရေးအတွက် ကူညီခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကုန်တင်ရေယာဉ်နှင့် ခရီးသည် တင်ရေယာဉ်နှစ်စီး စလုံးသည် လိုင်စင်ရှိ ရေယာဉ်များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)



THE ASEAN SECRETARIAT INVITES ASEAN NATIONALS TO APPLY FOR THE FOLLOWING VACANCIES:

- 1. Assistant Director Security Cooperation Division 1
2. Assistant Director Standards & Conformance Division
3. Assistant Director Labour & Civil Service Division
4. Assistant Director ASEAN Connectivity Division
5. Assistant Director Culture & Information Division
6. Senior Officer Analysis & Monitoring Division
7. Senior Officer East Asia Summit (EAS) Unit
8. Senior Officer Central Management Team
9. Senior Officer Science & Technology Division
10. Senior Officer Education, Youth & Sports Division
11. Senior Officer Environment Division
12. Senior Officer General Legal Affairs Division

For details on terms of reference and application, please visit www.asean.org/opportunities/vacancies-asec.

ခေ့ခပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးခြင်း

ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးဇော်ဝင်းကို-ဒေါ်ခင်မာကြားတို့၏ သားလတ်

ဒေါက်တာရဲကိုကို @ Eddie

M.B.,B.S (YGN), MRCP Part 2 (UK) University Hospital of North Tees (UK)

နှင့်

ရန်ကုန်မြို့နေ

လေယာဉ်မှူးကြီးဦးသိန်းဇော်-ဒေါ်နီဝင်းထိုက် တို့၏ တစ်ဦးတည်းသောသမီး

ဒေါက်တာခိုင်မီမီသိန်း

M.B.,B.S (YGN) University Hospital of North Tees (UK)

တို့သည် ၂၉-၁၂-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၀၉း၀၀နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့နယ်(ကျောက်ကုန်း) နေအိမ်၌ နှစ်ဖက်သားဘဝ၊ ဆွေမျိုးများ၏ရှေ့မှောက်တွင် စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးပါကြောင်း။

ဖခင်အမည်မှန် အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အထက(၁)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော... တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း... မောင်ကြွယ်ကလေး... အမည်ပြောင်း... အမည်ပြောင်း

7Stars (ရာထူးဝင်သင်တန်းကြီး) လုပ်ငန်းခွင်အကြံပြုမှုလတန်းပြ ဆရာအတတ်ပညာသင်တန်းဝင်ခွင့် PPTT - 4 / 17

ဖခင်အမည်မှန် ရွှေဘိုတက္ကသိုလ် ရက္ခဗေဒ အထူးပြုဘာသာရပ်မှ မရမ္မန်နိုင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစိုးဝင်း(ခ) ဦးစောလွင် ၅/ရဘန(နိုင်) ၀၄၃၇၉၀ဖြစ်ပါသည်။

အမည်ပြောင်း ရွှေဘိုမြို့၊ အထက(ခွဲ)အလက(၂) ပထမတန်း(၈)မှ (၁၁)ဦးသောင်း သောင်း၏သမီး မကြွယ်စင်သော်အား မခိုင်စုဝေဟုပြောင်းလဲပေးပါရန်။

ဆရာဇွဲနှင့်သမီးဆရာမဒွေးစန္ဒာလွင် B.A (Hons), M.A (English) အင်္ဂလိပ်စာ သဒ္ဒါ နှင့် အရေးသီးသန့်

ခရီးသွားမယ်ဆို, စိတ်ချလုံခြုံဆုံး ဖြစ်စေမယ့် ရှစ်ဘီးကား (3 Axles Bus) ကိုရွေးမီးပါ။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၂၉ယ/၂၃၅၆၃ Honda Wave/M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန်းရွှေ ၁၀/ကမ(နိုင်)၀၀၀၂၅၉က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုကြီးကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့၏ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

အမည်မှန် ပေါက်တောမြို့နယ်၊ င/မြို့ကျွန်း ကျေးရွာနေ(ဘ)ဦးဦးလှမောင်၏သမီး မဦးအေးနွယ် ၁၁/ပတန(နိုင်)၀၆၉၃၀၀ ၏ အမည်မှန်မှာဦးရွှေယဉ်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကန်ဘလူမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) မွေးရပ်မြေ ကန်ဘလူမြို့၊ မဟာရွှေစည်ကြီးစေတီတော် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်သို့ သွားရောက်လှူဒါန်းပူဇော်ပါမည်။

ပါဏး အစားထိုး ကြမ်းသင်း Special Promotion Buy Flooring Get Box ၁ ဇွဲး လက်ခံဆောင် ၄ ကျဉ်း ဝယ်ယူခွင့်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၂၄၅/၅၆၇၆ Trauler FT လယ်ယာသုံး ထရပ်ယာဉ် ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မိမိချို ၀၀/ ဝအရ(နိုင်)၀၇၇၂၅၇က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ရွှေယုန်မင်း အမှတ်တံဆိပ် ပျောက်ကင်းနိုင်သောအမှတ်များ အနာဂတ်ကံအား အနာပသုတ်ဂန္ဓာ၊ နိဂ္ဂန္ဓာ၊ ကိန္ဓာ၊ ပါးပေါက်၊ မွေးကျွတ်၊ သွေးစု၊ အနာစာ၊ ဝက်ခြံများ၊ သက်တန်း၊ သံစူး၊ ငါးစူး၊ အနာဟောင်း၊ အနာဆွေးများ၊ လက်စွယ်ခြေစွယ်စုများ၊ အံ့ဆုံးပေါက်၊ အနာဟောင်း၊ အနာဆွေးများ၊ သွေးကြောင်တိုက်၊ မျက်နှာ၊ ပျောက်ကင်းစေပါမည်။

ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းသို့ အလယ်ဝင်ပေါက်ဖြစ်သည့် ငဝန်တံတား(လေးမျက်နှာ) တည်ဆောက်လျက်ရှိ

သတင်းဆောင်းပါး - သန်းဦး(လေးမျက်နှာ)
ဓာတ်ပုံ-မြတ်စိုးအောင်

ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းမကြီးသို့ အလယ်ခန့်ရာမှဖြတ်ဝင်သော လေးမျက်နှာ-ခတ္တု-ပန်းတောကြီး လမ်းမပေါ်တွင် ငဝန်တံတား (လေးမျက်နှာ)ကို စတင်တည်ဆောက်နေပြီ ဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းမကြီး သို့ ဝင်ရောက်နိုင်သော ပထမဆုံး တံတားမှာ ရန်ကုန်-ဟင်္သာတ-မြို့တွင်း-ကွင်းကောက်လမ်းတွင် ငဝန်တံတား (မြို့တွင်း)ဖြစ်ပြီး ဒုတိယတံတားမှာ ရန်ကုန်-ရေကြည်-ငါးသိုင်း-ချောင်း-သက္ကယ်ပြင်လမ်းတွင် ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းမကြီးသို့ ဝင်ရောက်နိုင်သော ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(ငါးသိုင်း-ချောင်း)ဖြစ်သည်။

အလယ်ဝင်ပေါက်ဟုခေါ်သောလမ်းမှာ ရန်ကုန်-ဟင်္သာတ-လှေကား-လေးမျက်နှာ-ခတ္တု-ပန်းတောကြီးလမ်းမှတစ်ဆင့် ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းမကြီးသို့ ဝင်ရောက်နိုင်သော လမ်းဖြစ်ပြီး တံတားမှာ ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ) ဖြစ်သည်။ ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ) တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းမကြီးသို့ ငဝန်မြစ်ကူးတံတားသုံးစင်းမှတစ်ဆင့် အချိန်မရွေး ဖြတ်သန်းဝင်ရောက်နိုင်မှာဖြစ်၍ ဒေသတွင်းကုန်စည်စီးဆင်းမှုများကို ပိုမိုသွက်လက် မြန်ဆန်လာစေမည်ဖြစ်သည်။

ယခု အသစ်တည်ဆောက်နေသော ငဝန်မြစ်ကူးတံတား (လေးမျက်နှာ)မှာ လေးမျက်နှာမြို့သစ် မြစ်ကျိုးရွာမှ ယခင် မြို့ဟောင်း ခတ္တုဘက်ကမ်း တံတားလွန်၍ အလယ်ရွာကြား သို့ပေါက်သော တံတားသစ်တစ်စင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ငဝန်မြစ်ကူးတံတားသစ်(လေးမျက်နှာ)သည် အရှည် ၁၉၆၈ ဒဿမ ၆ ပေ ရှိမှာဖြစ်ပြီး သံကူကွန်ကရစ် (အာရိစ်)အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ တံတား၏ ယာဉ်သွားလမ်း အကျယ်မှာ ၂၄ ပေရှိမှာဖြစ်ပြီး တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင် သုံးပေ စီကျယ်သော လူသွားလမ်း အသွားအပြန်နှစ်လမ်း ပါရှိမည် ဖြစ်သည်။ တံတား၏ ရေကင်းလွတ်အမြင့်မှာ ၁၈ ပေ ရှိမည်

ဖြစ်ပြီး တံတားတစ်စင်းလုံး၏ ခံနိုင်ရည်အနေဖြင့် တန် ၆၀ ရှိမှာ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ) တည်ဆောက်ပြီးစီး သွားပါက လေးမျက်နှာမြို့နယ်အတွင်း ငဝန်မြစ် အနောက် ခြမ်းဒေသမှ ကုန်စည်များကို တံတားမှတစ်ဆင့် မြို့ပေါ်အ ရောက် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးနိုင်တော့မှာဖြစ်သည့်အပြင် အခြားမြို့ကြီးများသို့လည်း အလွယ်တကူ သယ်ယူပို့ဆောင် နိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မြို့နယ်အတွင်း အရှေ့ခြမ်း နှင့် အနောက်ခြမ်းမှ ကျေးလက်တောရွာများသည်လည်း ဖွံ့ဖြိုးမှု တိုးတက်မှုရရှိတော့မှာဖြစ်သည်။

ယခင်က တစ်မြို့နယ်ထဲ၌ပင် အရှေ့ခြမ်းနှင့် အနောက် ခြမ်းသည် ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာခြားပြီး ထွက်ကုန်များမှာလည်း ဈေး နှုန်းကွာခြားမှု ရှိနေသည်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းသော အနောက်ခြမ်း တွင် ကုန်ပစ္စည်းများကို အမြဲတမ်း ဈေးပေါ့ပေါ့ဝယ်၍ ရနေ ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ တံတားပြီးစီးသွားပါက သွားလာရေး လွယ် ကူသွား၍ ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများမှာလည်း ဈေးနှုန်းညီမျှစွာ ခံစားရတော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုအနေ ဖြင့် ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ) ပြီးစီးသွားပါက လေး မျက်နှာ-ပန်းတောကြီးလမ်းမှ ပုသိမ်-မုံရွာ ကားလမ်းမကြီး ဘေးရှိ ကျေးရွာများအရောက် ကုန်စည်များ ပို့ဆောင်ပေး နိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ထိုကဲ့သို့ လမ်းကွန်ရက်များ တည် ဆောက်လာနိုင်ခြင်း၊ တံတားကြီး၊ တံတားငယ်များ တည် ဆောက်လာနိုင်ခြင်းကြောင့် တောရေမြို့ပါ ဖွံ့ဖြိုးမှု ကွာခြား မှုရှိတော့မည်မဟုတ်တော့ပေ။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၏ လူသိနည်းခဲ့သော လေးမျက်နှာမြို့လေးမှာ အဆိုပါငဝန်မြစ် ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ)ကြောင့် လူသိများလာတော့မည် မှာလည်း အမှန်ပင်ဖြစ်တော့သည်။ ထို့ပြင် တံတားတည် ဆောက်ပြီးစီးသွားပါက တစ်ချိန်က သာသနာ့အာဇာနည်ကြီး တစ်ပါးဖြစ်သော ထွဋ်ခေါင်ဆရာတော်ကြီး၏ မွေးရပ်မြေဖြစ် သည့် ကြီးပေါက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု မြင်းကုန်းကျေးရွာသို့ လည်း အလွယ်တကူ သွားရောက်လေ့လာနိုင်တော့မည်ဖြစ်



ငဝန်တံတား(လေးမျက်နှာ)ပုံစံငယ်

သည်။ ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ)သည် လေးမျက်နှာ မြို့နယ်သူ မြို့နယ်သားများအတွက် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော ရတနာတစ်ပါးပင် ဖြစ်တော့သည်။ အနှစ်နှစ်အလလမှ စိတ် ကူးအိပ်မက်က ယခုအခါ ပုံပေါ်လာတော့မှာဖြစ်သည်။

အတိတ်ကို ပြန်ကြည့်ပါက လေးမျက်နှာ နယ်သူနယ်သား များမှာ အလွန်ပင် သနားစရာကောင်းလှသည်။ အဘယ့် ကြောင့်ဆိုသော် မိုင်တစ်ရာကျော်သာဝေးသော စီးပွားရေး မြို့တော်ကြီးဖြစ်သည့် ရန်ကုန်သို့ သွားလိုလျှင် အတော် ခက် ခက်ခဲခဲ သွားခဲ့ရပေသည်။ လေးမျက်နှာမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ သွားမည်ဆိုပါက လေးမျက်နှာ စက်လှေဆိပ်မှ နံနက်လေးနာရီ တွင် စက်လှေစီးပြီး အိုင်သပြေဆိုသောရွာသို့ သွားရသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ခမောက်စုသို့ စစ်ကျန်ဘတ်စ်ကား ဗိုက်ပူကြီး ကိုစီးပြီး သွားရသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ဟင်္သာတသို့ ပုသိမ်- ကြိုခင်းရထားကို ခမောက်စုဘူတာမှဖြတ်၍ စီးရသည်။ ဟင်္သာတမြို့ ရထားဘူတာမှတစ်ဆင့် ကားဖြင့် ရွှေပြောင် ပြောင်ဘုရား သင်္ဘောဆိပ်သို့ သွားရသည်။ ထိုမှ ဧကသင်္ဘော ဖြင့် ဧရာဝတီမြစ်ကိုဖြတ်၍ သာရပေါသို့ ရောက်ရှိပြီး သာရပေါမှ တစ်ဆင့် မီးရထားစီး၍ ရန်ကုန်ကြည့်မြင်တိုင်သို့ ရောက်ရှိသည်။

ထိုသို့မသွားဘဲ ဟင်္သာတမှတစ်ဆင့် သင်္ဘောစီးပြီး ဧရာဝတီ မြစ်မှ ရန်ကုန်-တွံတေးတူးမြောင်းမှတစ်ဆင့် ကြည့်မြင်တိုင်

ဆိပ်ကမ်းသို့သွားရသော လမ်းတစ်လမ်းလည်း ရှိသည်။ စာရေးသူတို့ငယ်စဉ်က ထိုကဲ့သို့ သွားလာရသဖြင့် အတော်ပင် ဒုက္ခရောက်ခဲ့ရသည်။ လေးမျက်နှာ-ရန်ကုန်ခရီးကို တစ်နေ့ ကုန်သွားရသည်။ ယခုအခါ နေ့ချင်းပြန်ပင် သွားလိုရနေပြီ ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ နေ့ချင်းပြန်သွားလိုခြင်းမှာလည်း သက် ဆိုင်ရာအစိုးရများကြောင့်သာ ဖြစ်သည်။ မည်သည့်အနေ အထားပင်ရှိပါစေ၊ ယခုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ပေးသော လူကြီး မင်းများကို လေးမျက်နှာသူ လေးမျက်နှာသားများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်မိပါသည်။

စာရေးသူအနေဖြင့် လေးမျက်နှာမြို့ပေါ်တွင် ကြီးပြင်းခဲ့ရ သောကြောင့် လေးမျက်နှာမြို့သူမြို့သားတို့၏ မျှော်လင့် တောင့်တချက်ကို သိရှိပြီးဖြစ်၍ ယခုအချိန်အခါသည် ဖြစ်နိုင် ချေရှိသည်ဟုခံယူကာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် ‘ငဝန်မြစ်ကူး တံတားအသစ်တစ်စင်း တည်ဆောက်ပေးရန် အိပ်မက်မက် လျက်ရှိသော လေးမျက်နှာသားများ’ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆောင်းပါး တစ်ပုဒ် သတင်းစာတွင် ရေးခဲ့ဖူးသည်။ ယခုအခါ အမှန် တကယ် ငဝန်မြစ်ကူးတံတား(လေးမျက်နှာ)ကို တည်ဆောက် နေပြီဖြစ်သောကြောင့် လေးမျက်နှာမြို့သူ မြို့သားများနည်းတူ အဝေးရောက် လေးမျက်နှာသားတစ်ဦးဖြစ်သည့် ကျွန်တော် လည်း မြို့နယ်နေပြည်သူများနှင့်အတူ ထပ်တူဝမ်းမြောက်ဂုဏ် ယူပါကြောင်း။ ။

လေးမျက်နှာ - ရန်ကုန်ခရီးကိုတစ်နေ့ကုန်သွားရသည်။ ယခုအခါ နေ့ချင်းပြန်ပင် သွားလိုရနေပြီဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ နေ့ချင်းပြန်သွား လိုခြင်းမှာလည်း သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရများကြောင့်သာ ဖြစ်သည်။ မည်သည့်အနေအထားပင်ရှိပါစေ၊ ယခုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ပေးသော လူကြီးမင်းများကို လေးမျက်နှာသူ လေးမျက်နှာသားများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်မိပါသည်။



တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ စတင်နေသည့်နေရာ

လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြည့်ဝစွာရရှိရေး ထရန်စဖော်မာဖွင့်

လပွတ္တာ ဇန်နဝါရီ ၆
လပွတ္တာခရိုင် လပွတ္တာမြို့နယ် အမှတ်(၁၀)ရပ်ကွက် အနော်ရထာလမ်းထောင့်ရှိ ၁၁/၀ ဒဿမ ၄ ကေစီ ၂၀၀ ကေစီအေ ထရန်စဖော်မာဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်က ကျင်းပ သည်။
အဆိုပါဖွင့်ပွဲတွင် မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးမင်းဇော်လွင်က ၁၁/၀.၄ ကေစီ ၂၀၀ ကေစီအေထရန်စဖော်မာနှင့် ပတ် သက်သည့်အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။အမှတ်(၁၀)ရပ်ကွက် အနော်ရထာ လမ်းထောင့်ရှိ ၁၁/၀ ဒဿမ ၄ ကေစီ ၂၀၀ ကေစီအေထရန်စဖော်မာအား ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေ ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၃ ဒဿမ ၄၉၃ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ထရန်စဖော်မာတည်ဆောက်ပြီးစီးသွား၍ ယခင်ဖိုအား ၇၀၊ ၈၀ ဖိုအားရှိပြီး ဖိုအားကျဆင်းနေသည့် (၁၀)ရပ်ကွက်အတွင်း ဖိုအား ၂၀၀ ကျော်ရရှိကာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြည့်ဝစွာသုံးစွဲနိုင်ပြီ ဖြစ်သည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်၊ စက်မှုလက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက် သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းဌေး၊ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်မြင့်နှင့် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာအေးကြူတို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းသာယာရေး၊ အလှူအကျင့်ကောင်းများ မွေးမြူပေး။

ကျွဲ၊ နွားများ ပေါင်ပုပ်လက်ပုပ် ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့လိုက်လံထိုးနှံ

ကော့ကရိတ် ဇန်နဝါရီ ၆
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီး ဌာနမှ ဒေါက်တာနီလာအောင်နှင့် လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူး ဦးအောင် ထက်မြို့၊ ဦးမြို့ထွဋ်ကိုကို ပါဝင်သော အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က ကော့ကရိတ် မြို့နယ် ရေကျော်ကြီးကျေးရွာ အတွင်းရှိ ကျွဲ၊ နွားများအား BQ ကာကွယ်ဆေး များကို အခမဲ့လိုက်လံ ထိုးနှံပေးခဲ့သည်။
ထိုသို့ ပေါင်ပုပ်လက်ပုပ်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအခမဲ့ လိုက်လံထိုးပေးရာ တွင် နွားအထီးအမ စုစုပေါင်း ၈၅ ကောင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ကျန်ရှိနေ သည့်ကျေးရွာများကိုလည်း အပတ်စဉ် လိုက်လံထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
စိုးထက်အောင်(ကော့ကရိတ်)



ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဟု ဆိုရာဝယ်

သတင်းဆောင်းပါး - မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ယာဉ်မတော်တဆမှု ၁၄၈၄ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၂၅၃၀ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၄၄၂ ဦးရှိခဲ့သလို ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၁ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်အထိ ယာဉ်မတော်တဆမှု ၁၆၀၅ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၂၆၄၀ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၄၄၄ ဦးရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုလ်မျိုးကြီးကျော်သန့်နိုင်ထံမှ သိရသည်။ အမှုများ တိုးတက်ဖြစ်ပွားလာခြင်းမှာ တာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်ကျေးရွာများအထိ ကွင်းဆင်း၍ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ပညာပေးဟောပြောခဲ့သော်လည်း အများပြည်သူအနေဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာမှုအားနည်းခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးကောင်စီကို ဝန်ကြီးချုပ်က ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှူးက အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် အဖွဲ့ဝင် ၂၇ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါကောင်စီအနေဖြင့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်မှုအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်နေသလို ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လုံလောက်သောငွေကြေးရန်ပုံငွေနှင့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် ငွေကြေးသုံးစွဲမှုများကို စောင့်ကြည့်ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုအခြေအနေနှင့် တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲများကို အစီရင်ခံတင်ပြနေသလို အများပြည်သူ ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်မှု၊ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကြောင့် အဟန့်အတားဖြစ်နိုင်သည်ကို ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက သိရှိခံယူ၍ လေးစားလိုက်နာရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်းပြည်ပ စေတနာရှင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ လှူဒါန်းငွေဖြင့် ရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ထူထောင်ဆောင်ရွက်သွားရန် စီစဉ်နေသလို ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းမှု တိုးတက်လာစေရေး စီမံကိန်းများကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းရှိမရှိကို စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရန်နှင့် စီမံကိန်းများကို ခေတ်ကာလနှင့်ကိုက်ညီစေရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းများအပေါ် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲလျက်ရှိပြီး ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စီမံကိန်းများကို

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သည့်နည်းပညာဆိုင်ရာအထောက်အပံ့ ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်နေကြောင်းလည်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ယာဉ်ကြောင့်ဖြစ်သော သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုအား လျော့နည်းကျဆင်းစေရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု လျော့ချရေးကိုလည်း စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှု တိုးတက်လာစေရန် သုတေသနပြုခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့်ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကောင်စီအောက်တွင် တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီကို လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးက ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးက အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ဖွဲ့စည်းထားသည်။

ထို့အပြင် တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း သတ်မှတ်ရေး ဆက်ကော်မတီကို တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးက ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဦးစီးမှူးက အတွင်းရေးမှူးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း၊ ပညာပေးရေး ဆက်ကော်မတီကို တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်က ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေအရာရှိက အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း စစ်ဆေးရေးယူရေး ဆက်ကော်မတီကို တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးက ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှတ်(၁၇) ယာဉ်ထိန်းဒုတိယတပ်ဖွဲ့မှူးက အတွင်းရေးမှူးအဖြစ်လည်းကောင်း အသီးသီးဖွဲ့စည်းထားသည်။

ရဲမှူးကြီးလူလူသန်းက ရှင်းပြသည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သာသနာပိုင်ယာဉ်နှင့် ပရဟိတယာဉ်များကို စိစစ်ခဲ့ရာတွင်လည်း ကောက်ယူရရှိထားသည့်စာရင်းများအရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် သီလရှင်ကျောင်း ၁၅၉၄ ကျောင်းမှ သံယာတော်များပိုင် မော်တော်ယာဉ် ၁၇၇၀စီးအနက် ၄၄၆စီးသာ ယာဉ်လိုင်စင်ရှိပြီး ကျန် ၁၃၂၂စီးမှာ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ယာဉ်များဖြစ်နေသည်။ လူမှုကူညီရေးအသင်း ၉၉၅ သင်းအနက် ၉၀၆သင်းမှာ မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အဆိုပါအသင်းများ၏ စုစုပေါင်းပိုင်ဆိုင်ထားသော မော်တော်ယာဉ် ၁၃၀၀ စီးတွင် ၅၄၆ စီးသာ မော်တော်ယာဉ်လိုင်စင်ရှိကာ ကျန် ၇၅၄စီးမှာ လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ယာဉ်များဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရသည့်အပြင် လူမှုနာမူကူညီရေးအသင်းများအနေဖြင့် အသင်းအဖွဲ့ဆိုင်ရာမှတ်ပုံတင်ရန် လိုအပ်သော်လည်း စုစုပေါင်း ၉၉၅ သင်းအနက် ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားသည့်အသင်း ၈၁ သင်း၊ မှတ်ပုံတင်ထားဆဲ အသင်း ၁၉၀ ရှိပြီး ကျန် ၇၀၄ သင်းမှာ ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမရှိသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရကြောင်းသိရသည်။

အဆိုပါယာဉ်များကြောင့် မှုခင်းဖြစ်ပွားမှုကို စိစစ်ရာတွင် ၂၀၁၅ခုနှစ်တွင် သံယာတော်ပိုင်မော်တော်ယာဉ်ကြောင့် ယာဉ်မတော်တဆမှု သုံးမှု၊ လူမှုနာမူကူညီရေးအသင်းပိုင် မော်တော်ယာဉ်ကြောင့် ယာဉ်မတော်တဆမှုနှစ်ခု ဖြစ်ပွားအရေးယူခဲ့ရပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် သံယာတော်ပိုင်မော်တော်ယာဉ်ကြောင့် ယာဉ်မတော်တဆမှု ခုနစ်ခု၊ တရားမဝင်သစ်သယ်ဆောင်မှု တစ်ခု၊ လူမှုနာမူကူညီရေးအသင်းပိုင် မော်တော်ယာဉ်ကြောင့် ယာဉ်မတော်တဆမှုခြောက်ခု ဖြစ်ပွားအရေးယူခဲ့ရသည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် မှုခင်းများပိုမိုဖြစ်ပွားလာသည်ကို တွေ့ရသည်။

ထို့အပြင် သာမန်ထိခိုက်နာကျင်စေမှုများတွင် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ မသိရှိမီ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မှုများလည်း ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ အဆိုပါမော်တော်ယာဉ်များကို စနစ်တကျစိစစ်ရေးအတွက် ထိန်းညှိဆောင်ရွက်သင့်သည်ဟု ယူဆသဖြင့် သီးခြားအဖွဲ့ဖွဲ့စည်း တာဝန်ပေးအပ်၍ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြစေခဲ့ရာ သုံးသပ်တွေ့ရှိချက်များအရ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေး အရေးယူမှုတစ်ခုတည်း ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အားသာချက်များရှိသကဲ့သို့ အားနည်းချက်နှင့် ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများပါ ရှိလာနိုင်သဖြင့် လတ်တလော ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုများသာမက အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများအတွက် စီမံချက်များရေးဆွဲ၍ ချိန်ဆဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဝန်ကြီး ဝိုလ်မျိုးကြီးကျော်သန့်နိုင်က ဆိုသည်။

ယာဉ်မတော်တဆမှုများကို စိစစ်ပါက ယခုအခါ ခေတ်မီတိုးတက်လာသည့်နှင့်အမျှ နေအိမ်တိုင်းလိုလို ဆိုင်ကယ်တစ်စီး အနည်းဆုံး ပိုင်ဆိုင်အသုံးပြုလျက်ရှိပြီး ကျေးလက်တောရွာများတွင်လည်း သွားလာရေးလွယ်ကူရန်အတွက် ဆိုင်ကယ်နှင့် မော်တော်ယာဉ်များကို ပိုမိုအသုံးပြုလျက်ရှိရာ စည်းကမ်းလိုက်နာမှုအားနည်းလျက်ရှိသဖြင့် ယခင်ထက် ယာဉ်မတော်တဆမှုများ ပိုမိုများပြားလာလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ယာဉ်မတော်တဆမှုများ လျော့နည်းစေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက အသိပညာပေး ဟောပြောနေသလို စည်းကမ်းပျက်ယာဉ်များအား ဖမ်းဆီးအရေးယူနေသကဲ့သို့ မော်တော်ယာဉ် ဆိုင်ကယ်နှင့် အခြားစက်တပ်ယာဉ် စီးနင်းမောင်းနှင်သူများကလည်း စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာမောင်းနှင်ပါက ယာဉ်မတော်တဆမှုများ လျော့နည်းလာမည်ဖြစ်သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများကို မြို့နယ်များတွင် ယခုထက် ပိုမိုတင်းကျပ်စွာ စနစ်တကျ ကြပ်မတ်သွားမည်ဖြစ်သလို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အနေဖြင့်လည်း ယာဉ်မတော်တဆမှုနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ် လျော့ကျရေးအတွက် အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

လူမှုကူညီရေးအသင်း ၉၉၅ သင်းအနက် ၉၀၆ သင်းမှာ မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အဆိုပါအသင်းများ၏ စုစုပေါင်း ပိုင်ဆိုင်ထားသော မော်တော်ယာဉ် ၁၃၀၀ စီးတွင် ၅၄၆ စီးသာ မော်တော်ယာဉ်လိုင်စင်ရှိကာ ကျန် ၇၅၄ စီးမှာ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ယာဉ်များဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရသည့်အပြင် လူမှုနာမူကူညီရေးအသင်းများအနေဖြင့် အသင်းအဖွဲ့ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံတင်ရန် လိုအပ်သော်လည်း စုစုပေါင်း ၉၉၅ သင်းအနက် ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားသည့်အသင်း ၈၁ သင်း၊ မှတ်ပုံတင်ထားဆဲ အသင်း ၁၉၀ ရှိပြီး ကျန် ၇၀၄ သင်းမှာ ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမရှိသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရကြောင်း သိရသည်

မြို့နယ်ဘောလုံးဆပ်ကော်မတီဖလား(ဂိုးလတ်)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

မတ္တရာ ဇန်နဝါရီ ၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ်၌ (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်မှစ၍ ကျင်းပခဲ့သော မြို့နယ်ဘောလုံးဆပ်ကော်မတီဖလား (ဂိုးလတ်)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၏ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်က မြို့နယ် အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
တတိယနေရာလုပွဲတွင် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်အသင်းနှင့် အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြပြီး ဗိုလ်လုပွဲတွင် ဝမ်းဝမ်း၊ တူးတူးအသင်းနှင့် ဆယ်ပယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစား

ခဲ့ကြရာ ဝမ်းဝမ်း၊ တူးတူးအသင်းက ဆယ်ပယ်အသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပိုလ်စွဲသွားခဲ့သည်။
ဗိုလ်လုပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်အေးနှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ညွန့်တို့က ပထမဆုရရှိသော ဝမ်းဝမ်း၊ တူးတူး အသင်းအား ငွေသားဆုငွေ ကျပ် သုံးသိန်း၊ ဆုဖလားနှင့် တစ်ဦးချင်းဂုဏ်ပြုဆွဲပြားများ၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းအောင်နှင့် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးညွန့်ဝင်းအောင်တို့က ဒုတိယဆုရရှိ

သော ဆယ်ပယ်အသင်းအား ငွေသားဆု ကျပ်နှစ်သိန်းနှင့် တစ်ဦးချင်းဂုဏ်ပြုဆွဲပြားများ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီဝင်တစ်ဦးက တတိယ ဆုရရှိသော အမှတ်(၅) အသင်းအား ဆုငွေကျပ် တစ်သိန်းကို ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။
မတ္တရာမြို့နယ်၌ (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး ပြိုင်ပွဲတွင် မတ္တရာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများမှ အသင်းပေါင်း ၂၂ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ဦးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)



မြေပဲဆန်တင်ပို့ခြင်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

မြဝတီ ဇန်နဝါရီ ၆

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့နယ်အတွင်းမှ မြေပဲဆန်ပို့ကုန်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသော ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် မြေပဲဆန်တင်ပို့ရာတွင်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကုမ္ပဏီများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို မြဝတီမြို့ရှိ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဦးက ထိုင်းနိုင်ငံသို့တင်ပို့သော မြေပဲဆန်များ၌ မှီအဆိပ်များ မပါရှိစေရန်နှင့် မှီအဆိပ်ပါဝင်မှု သတ်မှတ်ချက်ထက် မကျော်စေရန်၊ ယင်းသတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ တင်ပို့ကြရန်၊ အဆိုပါ မြေပဲဆန်များကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဓာတ်ခွဲခန်းတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရမည်ဖြစ်ပြီး ဓာတ်ခွဲခန်းတွင် အဖြေရမှသာထုတ်ပြီး တင်ပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည့်အချက်များအပါအဝင် အပင်နှင့်အပင်ထွက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်း၊ တင်ပို့ခြင်း လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်သော မြေပဲဆန်ပို့ကုန်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေကြသည့် ကုမ္ပဏီရှစ်ခုမှ တာဝန်ရှိသူများက ၎င်းတို့၏အခက်အခဲများနှင့် သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



နှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား လှည့်လည်အပူဇော်ခံ

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဇန်နဝါရီ ၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးပြီး မြို့မရပ်ကွက်ပေါင်းစုံနှင့် ဌာနဆိုင်ရာပေါင်းစုံတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့ ပြည်လုံးချမ်းသာနှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား (၁၀၉) နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်နှင့် နှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူဘုရားများ မြို့တစ်ပတ်လှည့်လည် အပူဇော်ခံပွဲ ကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်က ကျင်းပသည်။

လှည့်လည်အပူဇော်ခံရာတွင် ပြည်လုံးချမ်းသာနှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူ အရှေ့ဘက် မျက်နှာစာစုရပ်မှနေပြီး စတင်လှည့်လည် အပူဇော်ခံကြသည်။

အဆိုပါ ဘုရားများသည် ညနေ ၄ နာရီမှ ည ၁၁ နာရီအထိ မြို့မရပ်ကွက် ပေါင်း ၁၃ ရပ်ကွက်သို့ အပူဇော်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မော်ကျွန်း-မြိုင်အောင်

(၆၉) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် မြန်မာနိုင်ငံ ဘိုးလင်းအဖွဲ့ ချုပ်က မသန်စွမ်း (ဉာဏ်ရည်မမီ) ဘိုးလင်းအားကစားပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်က တာမွေမြို့နယ် သုဝဏ္ဏကွင်းအတွင်းရှိ Right Track Bowling ၌ ကျင်းပရာ တာမွေမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးစိုးစိုးရွှေ၊ မြန်မာနိုင်ငံဘိုးလင်း အဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးအောင်နှင့်တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆုရရှိသူများအား ဆုများချီးမြှင့်ကြစဉ် တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)



ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ထိုင်တော်မူရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်မှု ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ် ခတက္ကနိတောင်ရွာ မဟာဗောဓိတစ်ထောင်ပန္နံဝတောင်ကုန်းပေါ်၌ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ထိုင်တော်မူရုပ်ပွားတော်ကြီး တည်ဆောက်နေမှုမှာ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ဘုရားကြီး တည်ဆောက်နေသော မြန်မာမူပညာရှင် (ရုပ်လုံးဖော်) ဆရာ ဦးမြင့်လေးက ဇန်နဝါရီ ၂ ရက်က ပြောသည်။

မဟာဗောဓိတစ်ထောင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ တဒ္ဓန္တနာရဒဏီ ဦးဆောင်စီစဉ်မှုဖြင့် မဟာဗောဓိတစ်ထောင် သာသနာ့နယ်မြေအတွင်း၌ အလျားပေ ၃၀၀ ရှိ လျောင်းတော်မူတစ်ဆူ၊ ဉာဏ်တော်အမြင့် ၄၂၄ ပေရှိ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး လေးကျွန်းစကြာ ရုပ်တော်မူဘုရားကြီး တစ်ဆူကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ဆရာတော်ကြီးမှာ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၆၈ ခုနှစ်က ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူခဲ့သည်။ ဆရာတော်ကြီး၏ ရည်မှန်းချက်မှာ ဤမဟာဗောဓိတစ်ထောင်သာသနာ့နယ်မြေအတွင်း၌ လျောင်းတော်မူ၊ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ရုပ်တော်မူနှင့် ထိုင်တော်မူ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီးများ တည်ထားလိုခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့အတွက် ဆရာတော်ကြီးပျံလွန်တော်မူခဲ့သော်လည်း ကျောင်းတိုက်ပဓာန နှာယကဆရာတော်များ၊ ဆရာတော်ကြီး၏ တပည့်သံဃာတော်များ၊ ဒါယကာ ဒါယိကာမများ၏ ရည်မှန်းချက်ကို ဖြည့်ဆည်းကြခြင်းဖြစ်သည်။



ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ထိုင်တော်မူဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မဟာဗောဓိတစ်ထောင်နယ်မြေ တောင်ဘက်အရပ်တွင် တည်ထားသကဲ့သို့ ရုပ်တော်မူဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ ဘယ်ဘက်အရပ်တွင် တည်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုင်တော်မူ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၆ ခုနှစ် တန်ခူးလအတွင်းက ပန္နက်တော်တင်

မင်္ဂလာပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် အလယ်(ရင်ဘတ်တော်)၌ ဌာပနာသွင်း မင်္ဂလာပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ဉာဏ်တော်အမြင့်မှာ ၂၃၄ ပေ၊ ဒူးအကျယ် ပေ ၁၆၀၊ ဦးခေါင်းတော်ပေ ၈၀၊ မျက်နှာတော်ပေ ၄၀၊ မျက်လုံးတော် ၁၀ ပေ၊ နှုတ်ခမ်းတော် ၁၃ ပေရှိသည် ဖြစ်ပြီး မျက်လုံးတော်၊ မျက်ခုံးတော်၊ နှာခေါင်းတော်၊ နှုတ်ခမ်းတော်တို့ အား ခေတ်မီပညာဒီဇိုင်းဘာများဖြင့်

ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရုပ်တော်မူရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် မျက်နှာတော်တစ်ပုံစံ တည်းဖြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာမူပညာရှင် (ရုပ်လုံးဖော်) ဆရာ ဦးမြင့်လေး ကပြောပြသည်။ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ထိုင်တော်မူ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အတွင်းနံရံများ၌ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုငယ်များဖြင့် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဘုရားကြီးတည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းမှာ နောက်တစ်နှစ်ခန့် ကြာမြင့်နိုင်သေးကြောင်း သိရသည်။

တင်ဝင်းလေး(ကြည့်မြင်တိုင်)

နှစ် ၁၀၀ ကျော်သက်တမ်းရှိ ကြေးသွန်းခေါင်းလောင်းကြီး သွားရောက်လေ့လာနိုင်



ရမည်းသင်း ဇန်နဝါရီ ၆

လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်က သွန်းလောင်းလှူဒါန်းခဲ့သော ကြေးသွန်းခေါင်းလောင်းကြီးတစ်လုံးကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ပန်းသွင်းကျေးရွာနှင့် ပန်းသွင်းကျေးရွာအနီးရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ရွှေခြင်သေ့ပျောက်ရွှေယင်ဆိုင်းဘုရားကြီး ပရိဝုဏ်တွင် တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။

အဆိုပါ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ရွှေခြင်သေ့ပျောက် ရွှေယင်ဆိုင်းဘုရားကြီးကို သာသနာ့ဒါယကာ သီရိဓမ္မာအသောကမင်းကြီးတည်ထားခဲ့သည်ဟု သိရှိရပြီး ခေါင်းလောင်းကြီးမှာ ဘုရားပရိဝုဏ်၏အနောက်တောင်ထောင့်တွင် တည်ရှိသည်။

ခေါင်းလောင်းကြီး၏ အတိုင်းအတာမှာ လေးပေ (ပုစွန်ကွေးခေါင်းလောင်းထမ်းဝှင်းအပါအဝင်) နီးပါးရှိပြီး ခေါင်းလောင်းကြီး၏အောက်ခြေအဝမှာ နှစ်ပေရှိသည်။ ခေါင်းလောင်းကြီး၏ထိပ်ပိုင်း ပုစွန်ကွေးခေါင်းလောင်းထမ်းကွင်းတွင် ဇာတိကြီးဆယ်ဘွဲ့ဝေသန္တရာဇာတ်တော်တွင်ပါရှိသော သား သမီး လှူခန်း ၂ သစ်သီးရှာခန်း၊ ခြင်္သေ့၊ ကျားရန်ကြောက်၍ သစ်ပင်ပေါ်သား သမီးများ တက်အိပ်နေကြပုံစသော ဇာတ်တော်ပါပုံများကို လက်ရာမြောက်စွာ ပြုလုပ်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

အဆိုပါ ခေါင်းလောင်းကြီးကို အောက်ခံအုတ်ခံ အမြင့်သုံးပေအပေါ်တွင် ကိုးပေခန့်ရှိသော အုတ်အင်္ဂါတေ လေးထောင့်တိုင်ကြီးနှစ်လုံးတွင် ချိတ်ဆွဲထားသည်။

ယင်းခေါင်းလောင်းကြီးတည်ရှိရာ ရွှေယင်ဆိုင်း ဘုရားကြီးပရိဝုဏ်တွင် ခေါင်းလောင်းကြီးကိုသို့ပင် မြန်မာ့လက်မှုပညာများဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော သာသနာ့အဆောက်အအုံများစွာ တည်ရှိသည်ဖြစ်၍ မြန်မာ့မူလလက်မှုပညာသမိုင်းများ လေ့လာနိုင်ပါကြောင်း ဖော်ပြလိုက်ရပေသည်။

အက်ကလေး(ရမည်းသင်း)

(၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

သဲကုန်း ဇန်နဝါရီ ၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် သဲကုန်းမြို့အောင်ဆန်း စာကြည့်တိုက်တွင် ကျင်းပသည့် အောင်ဆန်းစာကြည့်တိုက် အဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အဆိုပါ စာကြည့်တိုက်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေကျပ်

သိန်း ၂၀ဖြင့် ဆောက်လုပ်ခဲ့သော စာကြည့်တိုက်တေးတွဲ အဆောင်သစ်အား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလွင်မင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်သန်းနှင့် စာကြည့်တိုက်တေးတွဲဆောင် ဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဉာဏ်မြင့်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲကျင်းပရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်သန်းနှင့်

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲတွင် မူလတန်းအဆင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သူ ရှစ်ဦး၊ အလယ်တန်းအဆင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သူ ခုနစ်ဦးနှင့် အထက်တန်းအဆင့်ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သူ ခြောက်ဦး စုစုပေါင်း ၂၁ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆုနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသူများကို တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ဇလုံတောင်ဘုရားလမ်း တံတားတည်ဆောက်ရန် ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၀၀၀ ကျော် သုံးစွဲသွားမည်

ပန်းမောက် ဇန်နဝါရီ ၆
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ပန်းမောက်မြို့နယ်ရှိ ဇလုံတောင် ဘုရားသို့ သွားရာတွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု များခက်ခဲလျက်ရှိသဖြင့် ယခုနှစ် ဘုရားဖူးရာသီတွင် တံတား ၁၀ စင်း ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၀၀၀ ကျော်သုံးစွဲကာ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပန်းမောက်မြို့နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးညီဆွေက ပြောကြားသည်။

ယခုနှစ်တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် ဇလုံတောင်ဘုရား

သို့သွားသည့်လမ်းမှာ ပျက်စီးယိုယွင်းမှု များဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ ဦးစီးဌာနမှ တံတားတည်ဆောက်ခြင်း၊ ရေပြန်၂၆ခု ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကတော့ မကောင်းသေးပါဘူး။ အခုလက်ရှိ ဘုရားဖူးတွေအဆင်ပြေအောင် ကားလမ်းသွားလို့ရအောင်တော့ မြေသားတွေကို အမြန်ထိန်းညှိပေးနေပါတယ်။ နောက်ပြီး လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်တာ၊ တံတားဆောက်တာတွေကို လုပ်ဆောင်နေပါတယ်” ဟု

၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါဇလုံတောင်သို့ နှစ်စဉ် ဘုရားဖူးရှစ်သောင်းဝန်းကျင် လာရောက်ဖူးမြော်လေ့ရှိပြီး ယခုနှစ်တွင် ဘုရားဖူးတစ်သိန်းကျော် လာရောက်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း ဇလုံတောင်သာသနာပြု အကျိုးဆောင်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဦးဓမ္မက မိန့်ကြားသည်။

“ဒီတောင်ရဲ့ပုံမှန် ခရီးသွားရာသီက နိုင်ငံဘာလကနေပြီးတော့ မေလလောက်ထိရှိတယ်။ အခါကြီးရက်ကြီးတွေမှာတော့ ပိုပြီးလူစည်ကားတာတွေရှိတယ်။ မြန်မာပြည်အနှံ့က ဘုရားဖူးတွေအပြင် နိုင်ငံခြားသားတွေလည်း လာရောက်ကြတယ်။ ဒီနှစ်တော့ ခရီးသွားတွေပိုများလာလိမ့်မယ့်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ အခု



ထက်ပိုပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းလာရင်တော့ ပိုပြီးစည်ကားလာမှာပါ” ဟု ဆရာတော်က ဆက်လက် မြှောက်ကြားသည်။

အဆိုပါ ဘုရားသည် ပန်းမောက်မြို့ မြောက်ဘက် ၁၄ မိုင်ခန့် အကွာတွင်

တည်ရှိပြီး ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အထက် ပေ ၃၀၉၀ အမြင့်တွင်တည်ရှိကာ ၂၀၀၄ ခုနှစ်မှစတင်၍ တောင်တက် မြေသားလမ်းဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင် တောင်တော်အရောက် မြေသားလမ်းကို အပြီးဖောက်လုပ်နိုင်ခဲ့

ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဣန္ဒာသယ ချမ်းသာကြီးဘုရားပွဲတော်ကို နှစ်စဉ် ဖေပြီ ၂၃ ရက်မှ စတင်ကာ ၁၀ ရက် တိုင်တိုင်ကျင်းပလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ဝါးများကို စနစ်တကျခုတ်ယူခြင်းမရှိပါက ဝါးတောများ ပြုန်းတီးလာမည်



ပေါင် ဇန်နဝါရီ ၆
မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်ရှိ ကုလားမတောင်တန်းပေါ်တွင် သဘာဝအလျောက် ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသော ဝါးပင်များကို စနစ်တကျခုတ်ယူခြင်းမရှိပါက ဝါးတောကြီးများ ပြုန်းတီးလာမည်ဖြစ်ကြောင်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် လေ့လာသူများထံမှ သိရသည်။

ဝါးများကို အိမ်ဆောက်ခြင်း၊ ထရပ်ရက်ခြင်း၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းရက်လုပ်ခြင်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတို့တွင် အသုံးပြုခြင်း၊ နေအိမ်ခြံဝင်းကာရံရာတွင် အသုံးပြုခြင်းတို့ကြောင့် ဝါးခုတ်သမားများ ဝါးရက်လုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်သူများသည် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းကို ရရှိစေသော်

လည်း ဝါးများကို စနစ်တကျခုတ်ယူခြင်းမရှိပါက ဝါးတောကြီးများ ပြုန်းတီးလာမည်အပြင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီဘက်မှာက ဝါးပို၊ ကြိမ်ပို၊ နီးပို၊ ဝါးနွယ်တွေက အစိုက်ပေါက်တယ်။ ဝါးက အသုံးဝင်တာတော့မှန်တယ်။ တစ်ဖက်က ပြန်ကြည့်ရင်လည်း ဝါးတောကြီးတွေ ပြုန်းတီးလာတာကို တွေ့ရတယ်လေ။ စိုက်ယူတဲ့ ဝါးပဲဖြစ်ဖြစ်၊ သဘာဝအလျောက်ပေါက်ရောက်တဲ့ ဝါးပဲဖြစ်ဖြစ် ဒီလိုမပြုန်းတီးအောင် ဝါးရုံတစ်ရုံမှာရုံတဲ့ အပင် ၅၀ကို အပြောင်ခုတ်မယ့်အစား တစ်ရုံကို အပင် ၂၀ လောက်ပဲ ရင်တဲ့ဝါးကို အလှည့်ကျ တစ်ရုံပြီးတစ်ရုံ ခုတ်ယူသုံးစွဲမယ်ဆိုရင် ဒီဝါးရုံလည်းမပြုန်းတီးတဲ့အပြင် ဝါးရှားပါးမှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ထိန်းသိမ်းရာရောက်မယ်။ ဒီတော့ဝါးတွေကို စနစ်တကျခုတ်ယူတာတို့၊ ဝါးကိုပြန်တိုးချဲ့

စိုက်ပျိုးတာတို့၊ စနစ်တကျထိန်းသိမ်းတာတို့ကို ဒေသခံတွေ သိရှိနားလည်အောင် ကျွန်တော်တို့ဌာနတွေ အနေနဲ့လည်း ဟောပြောပွဲတွေလုပ်တိုင်း ဝါးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ထိန်းသိမ်းရေးနည်းလမ်းကို ထည့်သွင်းဟောပြောနေပါတယ်” ဟု ပေါင်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ တောအုပ်ကြီး ဦးသန်းဝင်းက ပြောသည်။

ယခုအခါ ပြည်တွင်း၌ ဝါးများကို အသုံးချမှုများပြားနေခြင်းကြောင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အထက်ပိုင်းနှင့် ပဲခူးရိုးမတောင်တန်းများတွင် ဝါးတောကြီးများသည်လည်း တဖြည်းဖြည်း ပြုန်းတီးလျက်ရှိလာသည်။ ဒေသခံများအပါအဝင် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းခြင်း၊ အစားထိုးစိုက်ပျိုးခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်နိုင်ပါက သဘာဝဝါးတောကြီးများ ပြုန်းတီးလာကာ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမည့်အန္တရာယ်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မည့်အန္တရာယ်များ ကြုံတွေ့လာနိုင်မည်ဟု သိရသည်။ **ကိုဟိန်း(ပေါင်)**

ယဉ်ကျေးလိမ္မာဓမ္မစကူး သင်တန်းဆင်း

မိတ္ထီလာ ဇန်နဝါရီ ၆
မိတ္ထီလာမြို့နယ် အထက (၂)တွင် ဖွင့်လှစ်သင်တန်းပို့ချသည့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဗုဒ္ဓယဉ်ကျေးမှု ပြန့်ပွားရေးနှင့်လူမှုရေးအဖွဲ့ သစ္စာဒေဝဒုတိယအဖွဲ့ခွဲ အမှတ်(၂)၏ သစ္စာပန်းခိုင် ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာဓမ္မစကူး ဒုတိယအကြိမ် သင်တန်းဆင်းပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က ယင်းကျောင်းတွင်းပြင်ရှိ ဆုပေးမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ယဉ်ကျေးလိမ္မာ ဓမ္မစကူးသင်တန်းဆင်းပွဲတွင် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ၊ မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ အရှင်ဓမ္မစာစာရ မန္တလေးမြို့ ရေတံခွန်တောင် သစ္စာဒေဝဒု ဆရာတော်က သင်တန်းဆင်းဩဝါဒစကား မိန့်ကြားသည်။

ထို့နောက် သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ထူးချွန်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုများကို တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ယင်းသစ္စာပန်းခိုင် ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာ ဓမ္မစကူး ဒုတိယအကြိမ်သင်တန်းကို ဇွန် ၅ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ပြီး သင်တန်းသား ၄၀၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

ကွန်ပျူတာ၊ အင်တာနက်နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်

မောင်တော ဇန်နဝါရီ ၆
မောင်တောခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူး၍ ကျေးလက် လူငယ်လူရွယ်များ၏ အသိအမြင်တိုးပွားရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရေးအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု ကွန်ပျူတာ၊ အင်တာနက် အခြေခံ(အခမဲ့)သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ခရိုင်ကျေး/လက်ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းတွင် သင်တန်းသား/သူ ၂၀ တက်ရောက်မည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ (၃-၁-၂၀၁၇) မှ (၁၇-၂-၂၀၁၇) အထိဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

အထည်ပန်းပုံရိုက်နှင့် ဆေးရေးနည်း အခြေခံသင်တန်းဖွင့်

မြစ်ကြီးနား ဇန်နဝါရီ ၆
ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သော အထည်ပန်းပုံရိုက်နှင့်ဆေးရေးနည်းအခြေခံသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို မြစ်ကြီးနားမြို့ ရန်ကြီးအောင် ရပ်ကွက် အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်က ကျင်းပသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ကချင်ပြည်နယ် စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်/မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဦးမြသိန်းက အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာ သင်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးဒေါ်မေဇွဲဝင်း၊ ဦးစီးနည်းပြအဖွဲ့ဝင်များ၊ သင်တန်းသူ ၃၀ တို့ကို နှစ်ပတ်တာကာလအတွင်း တောင်ကြပ်နည်း၊ ဒီဇိုင်းလုပ်နည်း၊ ရိုက်နည်း၊ ဆီရေးဖျော်စပ်နည်း၊ ဆေးရေးနည်း၊ စုတ်တံကိုင်နည်း၊ ဂျက်ဖောက်နည်း၊ ဆေးစပ်နည်း၊ ဒီဇိုင်းရိုက်နည်း၊ ရွှေကြောလိုက်နည်း၊ ကျောက်စီနည်း၊ ရွှေပတ်ဆေးဖျော်နည်း ပညာရပ်များကို သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းရာဇာ(မြစ်ကြီးနား)

အာလူးစိုက်ပျိုးရာတွင် ပိုက်များသွယ်တန်း၍ ရေဖျန်းသည့်စနစ်အသုံးပြုလာ

တပ်ကုန်း ဇန်နဝါရီ ၆
နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌခရိုင် တပ်ကုန်း မြို့နယ်အတွင်း ဆောင်းသီးနှံဖြစ်သည့် ကြက်သွန်၊ အာလူးစိုက်ပျိုးခင်းများတွင် ယခင်က ရေသွင်း၊ ရေလောင်းစနစ် အစား PVC ပိုက်များသွယ်တန်း၍ ရေဖျန်းခေါင်းများတပ်ဆင်ပြီး ရေဖျန်းသည့် စနစ်ကို စတင်ပြောင်းလဲအသုံးပြုစိုက်ပျိုးလာကြကြောင်း ဒေသခံတောင်သူများ ထံမှ သိရသည်။

“အရင်က ရေသွင်းမြောင်း၊ ရေဖျန်းလမ်းများပြုလုပ်ရတော့ မြေအလေ့အလွန်ရှိတယ်။ အခုစနစ်က နေရာလပ် မရှိစိုက်ပျိုးနိုင်တော့ အပင်စိုက်ကွက် တိုးတယ်။ ရေဖျန်းစနစ်ကြောင့် မြေပွလွယ်ပြီး တူးဖော်ချိန်မှာလည်း ဥများ အလေအလွင့်နည်းပါတယ်” ဟု ရှားတော ကျေးရွာမှ အာလူးစိုက်တောင်သူ မခင်ချိုက ပြောပြသည်။

ရာသီဥတုပေါ်မူတည်၍ ယခုနှစ်တွင် နတ်တော်လဆန်းပိုင်းမှ စတင်ကာ ယာမြေများတွင် အာလူးခင်းများ စတင်

စိုက်ပျိုးနေကြပြီး ရေသွင်းခြင်း၊ ရေထမ်းလောင်းခြင်းစနစ်မှ ပိုက်သွယ် ရေဖျန်းစနစ်ကို တောင်သူအချို့ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးလာကြောင်း အဆိုပါစနစ် အသုံးပြုရာတွင် ယာမြေနှင့်လယ်မြေ

များ၌ စိုက်ပျိုးသော ကြက်သွန်ခင်း၊ အာလူးခင်းများတွင်သာ အသုံးပြုကြကြောင်း သိရသည်။ သိချောင်းမြေများ၌ အသုံးပြု၍ အဆင်မပြေကြောင်း၊ အလုပ်သမား အင်အားလျော့ချနိုင်သည့် ပိုက်သွယ်

ရေဖျန်းစနစ်ကို အသုံးများလာကြောင်း ကြက်သွန်၊ အာလူးစိုက်ပျိုးခြင်းသည် တပ်ကုန်းနယ်မှ အဓိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်း တစ်ခုအဖြစ် နှစ်စဉ် ဆောင်းသီးနှံဖြစ် စိုက်ပျိုးကြောင်း သိရသည်။ **တင်စိုးလွင်**





University of Bedfordshire (UK) မှ တိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့်

MSc Public Health

January Intake!



- ▶ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အင်္ဂလန်နိုင်ငံ တော်ဝင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အစည်းကြီး ဖြစ်သည့် UK Royal Society for Public Health ၏ အသိအမှတ်ပြုအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတကာတွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးပညာရှင်အဖြစ် အသက်မွေးနိုင်ပါသည်။
- ▶ Queen's Award ချီးမြှင့်ထားခြင်းခံရသော University of Bedfordshire (UK) မှ တိုက်ရိုက် ချီးမြှင့်ပါသည်။

Entry Requirements

- တက္ကသိုလ်တစ်ခုမှ ဘွဲ့ရရှိထားပြီး IELTS 6.0 or Equivalent ရရှိထားသူများ

★ Education Loan Program ရှိပြီး သင်တန်းကာလမှာ (၂)နှစ်ကြာမြင့်ပါမည်။

Scholarship Available

တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲမှာ ... အမှတ်များလိုသူများအတွက်

ဂုဏ်ထူးဦးဆောင်ခွင့်

2017 English Question 5 Sets
၂၀၁၇ အင်္ဂလိပ်စာ မေးခွန်း ၅ ခုံ

၂၅၂ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ရန်ကင်း။ 01 252 919, 09 964 252 919

MOONSTAR

ENGLISH LANGUAGE CENTRE

Certificate in Business Executive English
GENERAL ENGLISH (4 SKILLS) & ENGLISH FOR MUMS & TAXI BOSSES
KET; PET; FCE; CAE; CIE; IELTS; TOEFL; NEW SAT

Inquiries are welcome. Classes will start soon.
No. 173, 1st fl (R), 40th Street (Mid Block), Kyauktada Township, Yangon.
Ph : 01-254860, 09-421153244, 09-250026081, 09-965129358
www.fb.com/moonstar

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ရေဦး၊ ကသာ၊ ဖောင်းပြင်၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်များရှိ လယ်မဲ့ယာခွဲများအတွက် မြေလွတ်မြေရိုင်းများကို လယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါသွင်းရန် စိတ်အော်အပ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်းတင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာ - ၆-၁-၂၀၁၇ရက်မှ စတင်ရောင်းချမည့်ရက် ၁၇-၁-၂၀၁၇ ရက်အထိ

(ခ) တင်ဒါစိတ်ရက် - ၁၉-၁-၂၀၁၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီ

(ဂ) တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက် - ၂၁-၁-၂၀၁၇ ရက်

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက တိုင်းဒေသကြီးစက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာနရုံး၊ ဖုန်း-၀၇၁-၂၃၇၇၁၊ ၀၇၁-၂၄၉၅၂၊ ၀၉-၂၁၃၀၅၀၁ တို့သို့ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ

ဝိတိုရိယ
Victoria Hospital
Quality Care

မလေးရှားနိုင်ငံမှ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း၊ ဦးခေါင်းနှင့် လည်ပင်းအထူးကုပါမောက္ခဆရာဝန်ကြီးက ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ တွင် ခွဲစိတ်ကုသပေးမည့်အစီအစဉ်

- ▶ အသံဝင်ခြင်းနှင့် အသံကြိုးတွင် အသီးထသောရောဂါများကို Laser ဖြင့် ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း။
- ▶ နားမကြားသည့်သူများအား ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့်နည်းပညာဖြင့် အမေရိကန်နိုင်ငံလုပ် အကြမ်းခံ၊ ရေစိုခံ အတွင်းနားအာရုံကြောနိုးဆွတ် Cochlear Implant ကို ဝါရင့် ကမ္ဘာ့ကျော်မလေးရှားမှခွဲစိတ်ဆရာဝန်ကြီးဖြင့် ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ခွဲစိတ်ပေးခြင်း၊ ခွဲစိတ်ပြီးသည့်အခါ ကျွမ်းကျင်စိတ်ရှည်သော စကားပြောလေ့ကျင့်ပေးသည့် ဆရာမဖြင့် စနစ်တကျသင်ကြားပေးခြင်း။
- ▶ နှာခေါင်းရောဂါများကို တီဗွီမှန်ပြောင်းဖြင့် အကုစိတ်ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း။
- ▶ လည်ပင်းကင်ဆာများကို လိုအပ်သလိုခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း။

Hot Lines: +95 9 783666 141 ~ 144 Hunt Line: +95 1 9666 141

✦ ဇန်နဝါရီလ (၁၃)ရက်နေ့တွင် ပြင်ပလူနာများကို ကြည့်ရှုပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီလ (၁၄ နှင့် ၁၅)ရက်နေ့တွင် ခွဲစိတ်ကုသပေးမည်။

▶ ခွဲစိတ်ကုသလိုသူများသည် ကြိုတင်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ဇန်နဝါရီလ (၁၂)ရက်နေ့ မတိုင်မီ လာရောက်တွေ့ဆုံရန်လိုအပ်ပါသည်။

လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းမေးရန် လိုအပ်ပါသည်။

အသေးစိတ်စုံစမ်းမေးမြန်းလိုပါက --- ၀၉၇၈၃၆၆၆၁၄၁ ~ ၁၄၄ - Extension: ၇၀၆၅ သို့ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

အမှတ် (၆၈)၊ တော်ဝင်လမ်း၊ (၉)မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ Hot Lines: +95 9 783666 141 ~ 144 Hunt Line: +95 1 9666 141 Fax: 01- 9666 135
Website : www.victoriahospitalmyanmar.com Email: info@witoriyahospital.com Facebook : www.facebook.com/WictoriyaGeneralHospital

ဒဂုံမြို့သစ်

အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊
မြောက်ပိုင်းများရှိ မြေကွက်များကို ရှေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၃၁၈၈
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၄၁၂၉

အင်္ဂလိပ်စာ

လေ့လာနေသူများအတွက်

ဆရာဦးဖိုးမြင့်မောင် (Top English)(a) Sava William၊ ဆရာအောင်အောင်

- General English 4-Skills
- Grammar+Writing
- Phonetics ဆဲဆဲခတ်နည်းသင်တန်း
- အင်္ဂလိပ်စကားပြောသင်တန်းများခွင့်ပြု

EVER TOP

အာသာစကားသင်တန်းကျောင်း အမှတ်(၆၆/၆၈)၊ ရွှေလွှာအင်း၊ ဇန်နလမ်း၊ ကမာရွတ် (၆၆/၆၆/၆၈) မှတ်တိုင် / လှည့်လမ်းအမှတ်၊ Ph: 09254903604, 09799656514

ကြိုတင်မှာပါ

မှာသူများလိုချင်ချင်ပရောင်းရင် စိတ်မဆိုးကြပါနဲ့

09 5095 095, 01-682844

စိတ်ကောင်းကြည်လင် ချစ်ဦးစွာပေးဆွေး

အခု
ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း၊ Viber နှင့် Beetalk

အကန့်အသတ်မရှိ
Facebook အစီအစဉ် (၁၉၉ကျပ်သာ)

oredoo

အခု *4444# ကို ခေါ်ဆိုလိုက်ပါ

ရခိုင်ပြည်နယ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ မောင်တောဒေသသို့ ဒုတိယအကြိမ် မြေပြင်ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးမှုများ စတင်ဆောင်ရွက်



မောင်တော ဇန်နဝါရီ ၆
ရခိုင်ပြည်နယ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ သမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေဦးဆောင်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသအတွင်း အောက်တိုဘာ ၉ ရက်၊ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နှင့် ၁၃ ရက်များတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဒုတိယအကြိမ် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စတင်ဆောင်ရွက်ကြသည်။

စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် မောင်တောဒေသ အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခံရမှုများအပေါ် ဖြစ်ပွားရသည့် နောက်ခံအခြေအနေများနှင့် အဖြစ်မှန်ပေါ်ပေါက်စေရေး စုံစမ်း စစ်ဆေးရန်၊ နောင်အလားတူဖြစ်စဉ်မျိုး ထပ်မံမဖြစ်ပွားစေရန်၊ ဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ရှိ မရှိ တို့ကို စစ်ဆေး သုံးသပ်ပြီး အကြံပြုချက်များအဖြစ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး အစီရင်ခံစာ အပြည့်အစုံကို နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ သတ်မှတ်ချိန်အထိ တင်ပြနိုင်ရေးအတွက် မောင်တောဒေသသို့ ဒုတိယအကြိမ် အဖြစ် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ် သည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ သမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ မောင်တော မြို့နယ် မြို့သူကြီးကျေးရွာရပ်စပ်ရပ်ဖွဲ့စည်း ဖွဲ့စည်း ကျေးရွာ ၏ လုံခြုံရေးနှင့် လူမှုစီးပွားအခြေအနေများကို မေးမြန်းပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးစဉ် (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ အသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုအား ထောက်ပံ့ရန် မလေးရှားနိုင်ငံ NGOs များ၏ ထောက်ပံ့ရေး ရေယာဉ်များ စေလွှတ်မည့် သတင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး သတင်းထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၆
ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ အသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုအား ထောက်ပံ့ရန် မလေးရှားနိုင်ငံ NGOs များ၏ အထောက်အပံ့ ရေယာဉ်များ စေလွှတ်မည့်သတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်နေ့စွဲဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မလေးရှားသံရုံးသို့ အကြောင်းကြားခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးသတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီမှ သတင်းထုတ်ပြန် လိုက်သည်။
ထိုသို့ အကြောင်းကြားရာတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ မလေးရှားသံရုံးအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းရှိ အသိုင်း အဝိုင်းတစ်ခုအားကူညီရန် အထောက်အပံ့ရေယာဉ်များ စေလွှတ်ရန် စီစဉ်နေသော မလေးရှား NGOs များ၏ သတင်းများ နှင့်ပတ်သက်၍ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများပေးပေးရေး အလေးပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းအပေါ် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအစိုးရများအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ လူ့အသိုင်းအဝိုင်း နှစ်ခုလုံးအတွက် ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ပေးပို့လာမည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများကို မြန်မာနိုင်ငံက ကြိုဆိုဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။
ထိုသို့ ထောက်ပံ့ကူညီလိုသည့် အာဆီယံနိုင်ငံများအနေဖြင့် လျော်ကန်သင့်မြတ်သည့် သံတမန်လမ်းကြောင်းများမှ တစ်ဆင့် အဆိုပြုချက်များ တင်ပြဆောင်ရွက်ရန်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ လှူဒါန်းလိုသည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁

မုံရွာခရိုင်အတွင်း ယခုနှစ်ဆောင်းခိုငှက်ဝင်ရောက်မှု သိသိသာသာနည်းပါး



မူးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)
မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၆
ရာသီဥတုအေးသည်အပေါ် မူတည်၍ ငှက်များဝင်ရောက်လေ့ရှိရာ မုံရွာခရိုင်အတွင်းရှိ အင်းများနှင့် ငှက်များကျက်စားတတ်သည့် နေရာများ၏ ပြောင်းလဲသွားသောပုံစံများကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလကဝင်သော ဆောင်းခိုငှက်အများစုသည် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအထိ ဝင်ရောက်မှု အလွန်နည်းနေကြောင်း ငှက်ကြည့်ကာ သုတေသနပြုရင်းစာသင်ကြားပြသနေသူ မုံရွာတက္ကသိုလ် သတ္တဗေဒကထိက ဒေါ်ခင်သန်းဆွေထံမှ သိရသည်။
စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁

အစ နိုင်ငံလုံး TOP - 10 စစ်
နေပြည်တော်၊ ယဉ်းမနားမြို့၊ ဇီ

ပညာပန်းတိုင် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ် အတွက် မူလတန်း အလယ်တန်း အထက်တန်း အားလုံး ကျောင်းအပ် တောင် လက်ခံ နေပါပြီ။

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ် အစ နိုင်ငံလုံး (Top - 10) စစ် - ဦး

- (၆)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် (၅)ဦး
- (၅)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် (၅)ဦး
- (၄)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် (၆)ဦး
- (၃)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် (၇)ဦး
- (၂)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် (၁၀)ဦး
- (၁)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် (၃၅)ဦး

စုစုပေါင်းဂုဏ်ထူးရှင် (၆၀)ဦး
အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း - ၇၇.၄၉ %
အဋ္ဌမတန်း အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း - ၁၀၀%

ပညာပန်းတိုင်(၁) - ဘားနန်လမ်းသွယ်၊ အမှတ်(၂) လမ်းမကြီး၊ ဦးမင်းဒင်ရပ်ကွက်၊ နေပြည်တော်၊ ယဉ်းမနားမြို့၊ ဇီ၊ ဖုန်း - ၀၆၇၂၁၄၃၁၊ ၀၉ ၈၃၀၀၅၂၄၊ ၀၉၄၂၀၇၁၁၃၄၆၊ ၀၉၄၂၀၇၁၃၅၅၅
ပညာပန်းတိုင်(၂) - ပဒုမ္မာလမ်း၊ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်၊ (အေးငြိမ်းချမ်းသာဂီလာနာဘိုးဘွားရိပ်သာရေ)၊ နေပြည်တော်၊ ယဉ်းမနားမြို့၊ ဇီ၊ ဖုန်း - ၀၆၇၂၁၄၃၁၊ ၀၉ ၈၃၀၀၅၂၄၊ ၀၉၄၂၀၇၁၁၃၄၆၊ ၀၉၄၂၀၇၁၃၅၅၅